
Инвеститор  ▶ 12
И Алу-Пласт е 
сред проблемните 
облигации   
Държатели на дългови 
книжа заявиха, че компа-
нията не е изпълнила за-
дължението си в срок
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Новини ▶ 6
банките 
намалиха 
лихвите

Инвеститор ▶ 12
Непознати 
компании са  
най-скъпите
Непознати и изключи-
телно слаболиквидни 
дружества окупират 
първите места на най-
скъпите акции на БФБ

Поевтиняване на парите 
ще доведе до оживление 
в кредитирането, смята 
Екатерина Кирилова

Тема на деня ▶ 4-5

Туризмът гледа 
оптимистично  
на годината

 ▶Иво Маринов, зам.-министър 
на икономиката, енергетиката и туризма

USD/BGN: 1.44994  

+0.43% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.34890

     -0.43% 
 Българска народна банка

Sofix: 426.21

    +0.17% 
Българска фондова борса

BG40: 118.07

+0.37%
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Новини ▶ 9

Посланик Уорлик призова за 
прозрачност в енергетиката

Трябва да се работи по 
прозрачността в енер-
гийната ви политика, 
каза Джеймс Уорлик. 
Да няма тайни сделки, 
поиска посланикът на 
САЩ у нас

Коментар ▶ 2
бизнесът не ще 
антикризисни 
мерки, иска пари
Все по-малко 
предприемачи и 
домакинства ги е грижа 
дали ще приемем еврото, 
след като ще трябва заради 
строгите фискални мерки 
да загубят бизнеса и 
работата си

Електрическият ток  
поскъпва с до 10% от 1 юли 

Европейско качество на 
тока е невъзможно без 
значително увеличение на 
цената, твърдят ЕРП-тата. 
Ако качеството не отговаря 
на цените, ще има санкции, 
увери Ангел Семерджиев

Новини ▶ 9 Предприемач ▶ 18
Пловдив не може 
да печели  
от историята
Превръщането на 
забележителностите 
на Града на тепетата в 
туристически продукт 
не се удава на местната 
власт и на бизнеса. Над 
100 сгради в Стария 
град се рушат

Порочната практика на правителството да се 
разплаща само с фирми, които са съгласни на 
10% отстъпка, принуди компаниите да 
прилагат същата тактика към своите 
поддоставчици  ▶  2, 8-9

Да не плащаш 
стана заразно
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Печеливш
антонио Бруфау

Губещ
ед Уитакър

Испанско-аржентинската компания Repsol YPF с главен 
изпълнителен директор Антонио Бруфау обяви, че в края на 
годината ще започне проучване за добив на петрол в басей-
на на Фолкландските острови, които са британска тери-
тория. Сондажите ще се провеждат в аржентински води, 
които са далеч от оспорваната водна територия от Обе-
диненото кралство, за която претендира и Аржентина.

GM се отказа да продаде Hummer на китайската Tengzhong 
Heavy Industrial Machines като част от преструктурирането 
на американския гигант. Компанията с изпълнителен дирек-
тор Ед Уитакър изостави опитите да продаде световно-
известната марка автомобили Hummer и обяви, че започва 
постепенно да намалява производството му, докато накрая 
го ликвидира напълно.

Мнения

 ▶Най-големият проблем 
тази година ще са фалити-
те на компании. Това ще се 
случи от една страна зара-
ди липсата вече на резерв и 
факта, че правителство-
то не погасява задълже-
нията си към бизнеса. Със 
скока на безработицата и 
свитите инвестиции не 
виждам как тази година ще 
има ръст на икономиката.  

кирил Яворов 

 ▶Явно износителите, 
както повечето иконо-
мисти,  прогнозират, 
че ще са двигателят на 
икономиката през тази 
година. Обаче докато не се 
възстанови еврозоната, 
няма как и компаниите, 
които изнасят в ЕС, да 
дръпнат напред. А засега не 
се виждат стабилни при-
знаци за сериозно излизане 
от кризата в ЕС. 

Тихомир

pari.bg Топ 3

1Бизнесът се готви за 
тежка година въпреки 
оптимизма на прави-
телството

2Да се поучим от 
Германия как се сти-
мулира собствената 
икономика. Средна 

класа с наливане на бетон 
и правене на тротоари не 
се създава, казва Максим 
Клейтман, собственик на 
Бесттехника Тежко маши-
ностроене

3Софтуерът за 
управление на бизнес 
процесите, или 
иначе казано ERP, е 

не просто прищявка, той е 
необходимост. 

Бизнесът забрави мерките  
срещу кризата. Иска пари

Не искаме държавата да ни 
помага, искаме само да ни 
даде парите, които ни дължи. 
За това вече се моли бизнесът в 
България. Всякакви антикризис-
ни предложения, от които прели-
ваха работодателските организа-
ции от началото на кризата, вече 
са на заден план. 

Държавата спря да плаща. 
Тя се превърна в най-големия 
длъжник в България с близо 2 
млрд. лв. задължения към фир-
мите - по обществени поръчки, 
невърнато ДДС, непреведени 
средства от еврофондовете. И 
най-недосегаемият. На всичко 
отгоре не може или не иска да 
направи отчет колко все пак са 
задълженията й. 

Фиксиран в нулирането на 
бюджета, финансовият минис-
тър Симеон Дянков дърпа още 

Все  
по-малко 
предпри-
емачи и 

домакинства ги 
е грижа дали ще 
приемем еврото, 
след като ще тряб-
ва заради строгите 
фискални мерки 
да загубят бизнеса 
и работата си

коментар

 ▶  Симеон дянков ще трябва да убеждава и бизнеса, и синдикатите, че в името на членството в 
еврозоната трябва да има жертви

Мила кисьова
mkisiova@pari.bg

повече българската икономика 
надолу, казват предприемачите, 
които едва удържат на глобална-
та криза. Защото след като глав-
ните изпълнители в проектите 
не получат парите си, без пари 
остават и техните подизпълни-
тели, и останалите контрагенти 
по веригата. Ефектът на доми-
ното обхваща все по-голяма 
част от българския бизнес. За 
това говори и бързо растящата 
безработица през последните 
месеци.  Предприемачите не 
вярват на думите на Дянков, че 
няма пари. За какво трупахме 

толкова голям фискален 
резерв, питат те. Ако са бели 
пари за черни дни, не е ли 
сега е моментът парите да 
се извадят? А има много 
предложения откъде още може 
правителството да намери 
средства, за да се разплати с 
бизнеса (виж стр.8).

Трудни преговори започва 
правителството с работодате-
лите и синдикатите. Национал-
ното споразумение за излизане 
от кризата ще бъде голям тест 
за управлението. Помним колко 

бизнесът очаква 
пролет наесен
Управителите на фирми са настроени 
за подобряване в икономиката не  
по-рано от септември. Прогнозата 
на правителството е за май  ▶ 4-5

Инвеститор  ▶ 12
Продажбите 
на КРЗ Одесос 
потънаха с 50%    
Компанията продаде 10% 
от капитала на дъщерното 
си предприятие Арсенал 
Одесос 
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Новини ▶ 6
ЕБВР финансира 
фирми у нас  
с 27.5 млн. EUR

Инвеститор ▶ 12
Публичните 
банки окупираха 
двата полюса   
Печалбата на КТБ е 
нараснала с 58.1% до 63.65 
млн. лв., а при БАКБ тя се 
понижава до 21.17 млн. лв., 
което е 59.1% спад 

Парите са по две кредит-
ни линии с Алианц Банк 
България. Чакаме проекти, 
каза Светослав Гаврийски

Интервю ▶ 8-9

Германия е пример 
как се стимулира 
икономиката 

Максим Клейтман,  
собственик на Бесттехника Тежко машиностроене
▶

USD/BGN: 1.44374   

+0.22% 
Българска народна банка

EUR/USD: 1.35470

     -0.22%   
Българска народна банка

Sofix: 425.48

    +0.26%  
Българска фондова борса

BG40: 117.63

+0.39%   
Българска фондова борса

News in English ▶ 11

Коментар ▶ 2
Посещението на 
ОЛАФ - открит  
урок по PR
Новото правителство 
предприе няколко акции 
срещу организираната 
престъпност и веднага 
поиска аплодисменти от 
Европа

Пазар ▶ 19
Нови схеми 
ще съживят 
продажбите на коли

Клиентите може да за-
купят кола сега, а да я 
изплащат в бъдеще при 
фиксирана лихва, казва 
Стоян Желев, изп. ди-
ректор на София Франс 
Ауто АД 

Новини ▶ 7
Гърция ни 
спретва поредната 
криза

Българският туризъм може 
да бъде засегнат най-мно-
го от стачките на съседите. 
Губят още транспортните 
ни фирми, България Ер и 
БДЖ 

Новини ▶ 6
Застрахователите 
с по-висок  
капитал

Минималният капитал на 
застрахователите се увели-
чава до 7 млн. лв. Корекци-
ята е свързана с инфлация-
та, каза Орлин Пенев

трудно вървеше договарянето 
в годините на бърз растеж. 
Тогава се подписваше наци-
онален пакт за развитието на 
България. 

Сега Дянков ще трябва да 
убеждава и бизнеса, и синди-
катите, че в името на членство-
то в еврозоната трябва да има 
жертви. Все по-малко предпри-
емачи и домакинства обаче ги е 
грижа дали ще приемем еврото, 
след като ще трябва заради 
строгите фискални мерки да 
загубят бизнеса и работата си.
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"Кметът" Бойко ще се 
разбере с премиера Бойко

Петък 26 февруари 2010  pari.bg

коментар

Червени общински 
съветници се опита-
ха да размахат пръст 
на правителството и 
на някои посолства. 
Причината - някои 
министерства и ди-
пломатически мисии 
са поставили бари-
ери, като пречат на 
уличното движение. 
Дали тези бариери са 
поставени законно 
или не - тепърва ще се 
изяснява от районните 
кметства. 

Любителите на скан-
далите между Столич-
ната община и прави-
телството от времето 
на кабинета Станишев 
обаче ще останат 
разочаровани. Просто 
защото вече и държав-
ната, и местната власт 
са в ръцете на ГЕРБ, а 
членовете на генерал-
ската партия правят 
това, което Бойко 
Борисов реши. Така че 
тук община и прави-
телство ще се разберат. 
Няма как. Ако някои 
бариери останат, ще се 
намери логично обяс-

съветниците от БСП 
и Стефан Иванов от 
СДС, те ще останат 
спуснати още някол-
ко месеца - докато 
страната председа-
телства ЕС. Нищо че 
други посолства не са 
си позволявали такива 
заграждения, когато са 
председателствали Ев-
росъюза. Просто ГЕРБ 
има пълно мнозинство 
в местния парламент и 
12 червени съветници 
не могат да преобър-
нат резултата, колкото 
и да не са съгласни с 
водената политика.     

Споровете между 
различните по цвят 
политически групи в 
общинския съвет кой 
има право да разре-
шава поставянето на 
бариери - общината, 
вътрешното министер-
ство или МВнР - са без 
значение. По-важното 
е институциите, когато 
искат да се заградят, 
да го направят закон-
но. А и за столичния 
кмет безопасността е 
по-важна в сравнение 

нение за тях. Напри-
мер - подсигуряване на 
сигурността на някой 
министър или ръково-
деното от него ведом-
ство или опасност от 
терористична атака за 
някоя дипломатическа 
мисия.

Затова например, 
колкото и да скачат 
срещу бариерите пред 
испанското посолство 

Позиция

наказание

pari.bg реплики

 ▶държавата обмисля как 
да заобиколи банките. 
По-голяма глупост не бях 
чувал. Хубаво е човек да има 
избор къде и как да плаща, 
но дали ще е икономически 
обосновано да се откри-
ват отново каси във всяко 
бюджетно ведомство. 
При наличие на толкова 
съвременни технологии 
пак ще се връщаме във вре-
мето и пространството, 
за да приберем жълтите 
стотинки на чичо от село, 
защото не може да попълва 
платежно нареждане или не 
може да борави с дебитна 
карта.

Христо Христов

 ▶Трябва да си икономиче-
ски неграмотен да си дър-
жиш парите в депозитни 
сметки. Безработицата се 
покачва, а лошите кредити 
гонят двуцифрени числа, 
което означава отписва-
ния и загуби за банковата 
система. Тези, които имат 
малко пари, да си ги харчат, 
а не да  предоставят па-
ричен ресурс на банкерите 
особено в ситуация, когато 
банките свалят лихвата 
на входа. А онези, които 
разполагат с по-големи 
суми, да влагат парите си в 
недвижимост  или да игра-
ят на фондовата борса.

Пепи

СнимкА мАринА АнгеловА

Как държавата харчи пари за високи технологии
Имаше един сериал “До-
като свят светува”, който 
съвсем спокойно може да 
бие която и да е турска 
или латиноамериканска 
сапунка по драматизъм и 
най-вече по продължител-
ност. Подобна е и драмата 
със Закона за обществени-
те поръчки, който е трън 
в очите на IT бизнеса от 
създаването си през не чак 
толкова далечната 1999 г. 
Оттогава до днес бран-
шовите организации от 
технологичния сектор все 
намират повод да се заядат 
с държавата за начина, по 
който тя харчи парите си 
за IT. 

Повод за поредния 
вопъл на БАИТ, 
БАССКОМ и ИКТ клъс-
търа тази седмица бе съв-
сем конкретен - 60 млн. 
лв., заделени за дигитали-
зация на общините. Или 
по-точно средства, които 
трябва да отидат за създа-

цитат

Обратно на критиките, че 
подкрепям регулациите,   

аз съм страстен привърженик на 
свободния пазар

 Барак обама, президент на САЩ

Любите
лите 

на споровете 
между община 
и правителство 
ще останат раз-
очаровани

IT бизнесът 
за пореден 

път възропта срещу 
държавни поръчки 
и неправилно изхар-
чени пари 

ването на електронни ус-
луги, които да станат част 
от голямото електронно 
управление на България. 
Около 29 млн. лв. от тези 
средства на практика вече 
са изхарчени. По-точно за 
тях са сключени договори 
за поръчки. И какво от 
това?

с удобството на шофьо-
рите. 

Дали бариерите пред 
министерства и ди-
пломатически мисии 
са законни - едва ли 
някой шофьор си зада-
ва този въпрос. Факт 
е, че бариерите пред 
някои ведомства съ-
ществуват от толкова 
отдавна, че просто се 
приемат за даденост. 
Например бариерата 
на Московска 9 при 
представителството на 
ЕК в София, за която 
също ще се провери 
дали е законна или не. 
Едва ли има столича-
нин, който да шофира 
в центъра и да не 
знае, че на въпросното 
място улицата е пре-
градена. Ако случайно 
забрави, ще препсува 
два-три пъти в колата 
си, ще заобиколи и 
толкова. Няма и да си 
помисли да се чуди 
дали е законна, камо 
ли да се оплаква в 
общината и да си губи 
времето с администра-
цията. 

Христо Ласков
hlaskov@pari.bg

Тънкият момент е, че 
електронното управле-
ние на България все още 
е на етап концепция, а 
стратегията за развива-
нето му трябва да бъде 
готова около средата 
на годината. Логично 
възниква въпросът как 
предварително се харчат 
29 млн. лв., без дори да 
се знае за какво трябва 
да бъдат изхарчени тези 
пари. При това в ситуа-
ция, в която кешът е кът, 
а и държавата не бърза 
да си плаща за вече 
свършена работа. 

Готвените промени в 
ЗОП също не се нравят 
на браншовите органи-
зации. Защото в тях е 
въведен принципът на 
чужд гръб и 100 тояги са 
малко. Абсурдът е, че ако 
някой чиновник пусне 
поръчка, която бъде 
спечелена неправомерно, 
глоба между 2 и 3% ще 

 ▶  Браншовите организации в IT сектора за пореден път въстанаха срещу Закона 
за обществените поръчки

отнесе ведомството, за 
което работи, а не самият 
чиновник. Той най-
много да бъде смъмрен. 
Рискът със сигурност си 
заслужава, като се има 
предвид, че вероятно ще 
прибере комисионата.

Този пример ни кара 
да си зададем въпроса 
в какъв свят живеем. 
Свят, в който вече не се 
пита дали, а колко точ-
но пари от обществена 
поръчка ще потънат в 
нечий джоб. Не че това 

е толкова лошо - коруп-
цията няма да изчезне 
от днес за вчера. Ама 
нека поне веднъж бъде 
отчетена реална дей-
ност, за да може с чиста 
съвест да кажем: халал 
да им е!

 ▶  Висшият съдебен съвет, който се ръководи от 
главния прокурор Борис Велчев, уволни първия ма-
гистрат, контактувал с красьо 

СнимкА БоБи Тошев

красимира Янева
kyaneva@pari.bg
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Туризмът гледа спокойно 
напред през 2010 г., про-
лича през първия ден на 
туристическата борса Ва-
канция/SPA Експо 2010 г. 
Запазване на резултатите 
от 2009 г. или слаб ръст 
очакват представителите на 
бранша, държавните инсти-
туции и международните 
организации, свързани с 
туризма, до които се допита 
в. Пари. 

Настроения
Вярвам, че през 2010 г. ще 
има слабо възстановяване 
на туристическия бизнес и 
вероятно през 2011 г. можем 
да очакваме цялостно въз-
становяване на индустри-
ята, прогнозира за в. Пари 
Майкъл де Бърст, генерален 
секретар на Европейския 
комитет на асоциациите на 
туроператорите и туристи-
ческите агенции.

2010 ще е трудна година 
и ръст от 1% ще е добър 
резултат, коментира за в. 
Пари Иво Маринов, зам.-
министър на икономиката, 
енергетиката и туризма. 
Според него и тази година 
ще продължи тенденцията 
от началото на кризата за-
писванията да бъдат в по-
следния момент, а туристи-
те да се влияят най-много 
от цените и допълнителни-
те услуги, които може да 
получат за парите си.  

Бизнесът у нас се опитва 
да гледа оптимистично, но 
има и едно наум, тъй като 
през следващите месеци 

предстоят туристически-
те изложения в Москва и 
Берлин, които ще бъдат 
определящи за хода на за-
писванията за лятото.

Бизнесът
Тази година промоциите 
ще са водещи, каза пред 
в. Пари Ирина Найденова, 
председател на контролната 
комисия в Асоциацията на 
българските туроперато-
ри и туристически агенти. 
Може да се очакват нови 
промоции, с което почивка-
та у нас ще стане по-евтина 
дори и в сравнение с 2009 г., 
когато отстъпките варираха 
средно между 15 и 20%. 
Значително ще се увеличи 
броят на българите, кои-
то ще почиват в България, 
прогнозира за в. Пари Дон-
ка Соколова, председател 
на Българската асоциация 
на туроператорите и турис-
тическите агенции. 

Ако има сняг, можем да 
очакваме и сравнително 
добри резултати за зимния 
сезон, защото спадовете 
за сметка на гръцките ту-
ристи бяха компенсирани 

Цялостно възстановя-
ване на туристическата 
индустрия можем да 
очакваме през 2011 г.

 ▶Господин Де Бърст, как 
кризата се отрази на дей-
ността на туроперато-
рите и турагентите? 
Каква е прогнозата ви за 
2010 г.?

- 2009 г. не беше много 
добра за туризма в Евро-
па. Спадът, свързан само с 
почивките, беше между 5 и 
8%, а бизнес пътуванията 
намаляха с около 25%. Това 
се отрази негативно върху 
оборота на туроператорите 
и турагентите. Резервации-
те за януари и февруари 
обаче са по-добри в срав-
нение със същите месеци 
година по-рано. Виждаме 
знаци на възстановяване, 
но никой не знае дали ще 
бъде цялостно, защото ико-
номическата криза все още 
не е преодоляна. Вярва-
ме, че през 2010 г. ще има 
слабо възстановяване на 
туристическия бизнес и ве-
роятно през 2011 г. можем 

Спадът вече е преодолян, тръгваме нагоре

От сектора очакват добри 
записвания и умерен ръст

да очакваме цялостно въз-
становяване на индустрия-
та. Най-важното е, че вече 
спадът е преодолян и има-
ме покачване нагоре. Сега 
сме на дъното на V-образна 
криза и много бързо ще се 
изкачим обратно горе. 

 ▶Можете ли да направи-
те сравнение между ре-
зултатите на отделни-
те държави? Кои постра-
даха най-много? Къде е 
България спрямо тях?

- Не разполагам с кон-

кретни данни за България. 
Като цяло може да се каже, 
че в страни като Ирландия, 
Литва и Латвия, които бяха 
изправени пред сериозни 
кризи, това се отрази и на 
туристическото търсене. 
Когато хората се страхуват, 
че могат да изгубят работа-
та си, те намаляват разходи-
те, свързани с пътувания. 
Някои други държави бяха 
засегнати по-малко, като 
например Германия, Хо-
ландия и скандинавските 
страни. В края на 2008 г. 

Майкъл де Бърст, ген. секретар на Европейския комитет на асоциациите на туроператорите и туристическите агенции
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Дарина Черкезова
dcherkezova@pari.bg

с ръстове от съседните ни 
държави. Над 100% е ръс-
тът на румънските туристи 
и около 45-50% повече са 
тези от Молдова, разказа 
пред в. Пари Христо Гъл-
бачев, управляващ дирек-
тор на Астрал Холидейз. 
Записванията за лятото 
към момента също вървят 
сравнително добре и поне 
се гарантира запазването 
на нивото от 2009 г., ко-
ментираха туроператори.

Законът
Тази година бизнесът очак-
ва от държавата да въве-
де по-добри регулации на 
бранша, като приеме нов 
Закон за туризма. Наред с 
това трябва да се работи по 
нова стратегия, както и да 
има нов рекламен подход. 
Все още дебатите около 
закона продължават. Пред 
в. Пари зам.-министър Ма-
ринов заяви, че текстовете 
на новия закон ще са готови 
до третото тримесечие на 
годината. 

Хотелиерите ще насто-
яваме за безсрочна кате-
горизация с по-обстойни 
проверки на 3 или 5 годи-
ни, за да се установи дали 
хотелът все още отговаря 
на тези изисквания, ко-
ментира Елена Иванова, 
председател на Съюза на 
собствениците в Слънчев 
бряг. Тя настоява и катего-
ризацията на българските 
обекти да бъде синхрони-
зирана и уеднаквена с ка-
тегоризирането в Европа. 

Според нея критериите за 
категоризиране в България 
са изключително завише-
ни, което ни прави некон-
курентни на европейския 
пазар. 

Най-много държим в за-

кона да се предвидят много 
високи санкции за хора-
та, които работят без про-
фесионална подготовка, 
за да може да се изчисти 
пазарът, коментира Донка 
Соколова.

Нужно е най-накрая да 
се изгради и информаци-
онната система за туризма, 
тъй като статистиката за 
сектора е изкривена, ко-
ментираха представители 
на бранша. 

туроператорите бяха много 
песимистично настроени. 
Сега те усещат, че въпреки 
кризата хората продължа-
ват да пътуват. За сметка 
на това обаче се промениха 
техните навици. Сега хо-
рата правят записванията 
си късно, пътуват на по-
близки разстояния и търсят 
по-евтини оферти.

 ▶Какъв е съветът ви към 
туроператорите, за да 
бъдат по-успешни през 
2010 г.?

- Всичко зависи от бизнес 
модела им. Ако са специ-
ализирани в предлагането 
на конкретна дестинация, 
при тях проблемът е дали 
тя е позната, дали е евтина, 
дали е била засегната от 
промени в курсовете на ва-
лути и т.н. Зависи и от вида 
продукт, който се продава 
- море, SPA, уелнес, исто-
рически туризъм. Днес за 
разлика отпреди 15-20 годи-
ни има голяма сегментация 
на пазара и вярвам, че тя ще 
се увеличава. Класическата 
ваканция на море вече не 
е чак толкова търсена. Все 

Факти
Авиобилетите 
поевтинели 
с 10 на сто

 ▶Средно с 10% е спаднала 
цената на самолетните 
билети през 2009 г., съоб-
щи за в. Пари ирина най-
денова, председател на 
контролната комисия в 
асоциацията на български-
те туроператори и турис-
тически агенти. основ-
ните причини за това са 
навлизането на low cost 
компании, подобряването 

на самолетните връзки и 
увеличеното предлагане на 
полети, казва тя. Според 
нея тази година не можем 
да очакваме допълнително 
намаляване на цените. 

 ▶През 2009 г. са били про-
дадени 509 хил. самолетни 
билета, или с 14% по-малко 
на годишна база. Реали-
зираните продажби са на 
стойност 121.560 млн. eUR, 
което е спад от 26.7% на 
годишна база, показват 
данните на българското 
звено на международна-
та асоциация за въздушен 
транспорт (IATA).

повече европейци искат да 
използват ваканцията си, за 
да се занимават с някаква 
активна дейност. Големите 
туроператори следват тази 
тенденция. Това им позво-
лява и да си диверсифици-
рат риска.  

 ▶България поема предсе-
дателството на Евро-
пейската асоциация на 
туроператорите и тур-
агентите през май. Кои 

са основните предизви-
кателства и цели, които 
трябва да бъдат изпъл-
нени?

- Надявам се, че няма 
да има големи трудности. 
По време на двегодишното 
председателство има план 
с дейности, които трябва 
да бъдат извършени. Най-
важната е ревизията на ев-
ропейската Директива за 
пакетните пътувания. 

Дарина Черкезова
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Текстовете на Закона 
за туризма ще са гото-
ви до третото триме-
сечие 

 ▶Господин Маринов, как-
ва е прогнозата ви за раз-
витието на туризма през 
2010 г.?

- Все още е рано да се 
каже, тъй като предстоят 
изложенията в Берлин и 
Москва. Ще бъде трудна 
година, със записвания в 
последния момент. Акцент 
ще бъдат цените и допъл-
нителните услуги, които се 
предоставят безвъзмездно, 
за да се стимулират про-
дажбите. Минимален ръст 
от около 1% ще е добър 
резултат. 

 ▶Кой ще бъде основният 
коз на туризма, за да мо-
же да се постигне този 
дори и минимален ръст?

- Това, че България ще се 
представя като дестинация 
за целогодишен туризъм. 
Ще развиваме и специали-
зираните видове туризъм 
- културен, балнео- и SPA 
туризъм, екотуризъм.  

 ▶Какви резултати очак-
вате за зимния сезон? Как 
се отрази на бранша бло-
кадата на българо-гръц-
ката граница?

- Гръцката блокада засегна 
основно Западна България 
- Банско, Разлог, Сандан-
ски. Според информацията, 
която бяха подали фирмите 
за загубите, те възлизаха 
на 500 хил. EUR. Очакваме 
обаче по-дългосрочен нега-
тивен ефект. Това, че мина-

Петък 26 февруари 2010  pari.bg

Надявам се на 
минимален ръст от 1%

лата година имаше блокада, 
тази година - пак, показва 
несигурност за туристите и 
от тази гледна точка Бълга-
рия губи като дестинация. 
Хубаво беше, че тази криза 
донякъде се компенсира с 
посещенията на сърби, ма-
кедонци и румънци.

 ▶Тази година бизнесът 
очак ва да бъде приет нов 
закон за туризма. На ка-
къв етап е той?

- Предстоят още обсъжда-
ния с бизнеса. Надяваме се, 
че до третото тримесечие 
ще бъдем готови с тексто-
вете, за да се внесе законът 
в парламента. 

 ▶Кои ще са основните но-
ви моменти в него?

- Искаме да направим ту-
ристическото райониране 
на страната, да обсъдим 
последно дали ще има на-
ционална туристическа ор-
ганизация под формата на 
партньорство между държа-
вата и бизнеса, да регламен-

тираме информационните 
центрове и критериите за 
представителност на ту-
ристическите организации. 
Всичко това ще бъде зало-
жено в новия закон.

 ▶Разработването на 
стратегията за туризма 
паралелно със закона ли се 
прави?

- Моето желание е първо 
да разработим закона, а след 
това и стратегията, за да мо-
же тя да следва закона. 

 ▶Кои пазари ще бъдат 
приоритетни по отно-
шение на туристическа-
та реклама на България?

- Водещи за нас ще бъдат 
традиционните пазари, ка-
то Германия, Русия, Вели-
кобритания, Украйна, както 
и пазарите на съседните 
страни - Румъния, Сър-
бия, Македония и Гърция. 
На следващо място идват 
пазарите от Централна Ев-
ропа.

Дарина Черкезова

Мнение
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Гръцките туристи не се отказват 
от България въпреки кризата
Великден ще е пър-
вият индикатор за 
интереса на гърците 
за почивка у нас

Гръцките туристи няма 
да се откажат от Бълга-
рия, смятат хотелиерите и 
туроператорите. Те не са 
съгласни с констатациите, 
че заради сериозната фи-
нансова криза и свитите 
лични доходи на южните 
ни съседи има вероятност 
те да намалят разходите си 
за почивка у нас. 

Причините
Стачките и намаляването 
на заплатите не би трябвало 
да окажат влияние върху 
туризма, защото България 
все пак си остава евтина 
дестинация, каза за в. Пари 
Христо Гълбачев, управля-
ващ директор на Астрал Хо-

България вместо Австрия 
или Франция, казва той.

Заради близостта меж-
ду двете държави може би 
дори ще има повече хора, 
които ще идват в България, 
категорична бе пред в. Пари 
и Н. Пр. Данаи-Магдалини 
Куманаку, посланик на Гър-
ция в България.

индикатор
Предстоящите великденски 
празници ще бъдат първи-
ят индикатор за ефекта от 
блокадата на границата и 
стачките, коментира пред 
в. Пари Елена Иванова, 
председател на Съюза на 
собствениците в Слънчев 
бряг. По традиция гърците 
празнуват в България през 
последните няколко годи-
ни, така че, ако те дойдат и 
сега, това означава, че няма 
пречка да записват и почив-
ки у нас, обяснява тя.

Ако миналата година бе 
отчетен сериозен спад на 
сандинавския пазар, сега 
вече записванията вървят 
сравнително добре. Няма 
реална причина за спад на 
германския и английския 
пазар спрямо миналата го-
дина, тъй като официално 
Германия и Англия обявиха 
излизането си от кризата. 

В момента в Англия хо-
рата са доста по-спокой-
ни и това дава абсолютно 
основание да смятаме, че 
биха си позволили почив-
ка през лятото. За руския 
пазар очакваме тенден-
ции поне като миналата 
година и дори можем да 

Ще има сериозни 
отстъпки за българите

Няма реална 
причина за 
спад на гер-

манския и англий-
ския пазар спрямо 
миналата година, 
тъй като офици-
ално Германия и 
Англия обявиха 
излизането си от 
кризата

Елена иванова, 
председател на Съюза на соб-
ствениците в Слънчев бряг

мислим за ръст. 

Рускоговорещите турис-
ти имат интерес, но от 
нас зависи да го запазим, 
като се улеснят процеду-
рите при издаването на 
визите им например. За 
българския пазар повечето 
хотелиери ще предлагат 
last minute оферти със 
сериозно намалени цени 
в сравнение с миналата 
година, например с по 15-
20%. Това е с оглед българ-
ските туристи да разберат, 
че почивката в Гърция не 
трябва да е по-привлека-
телна за тях най-малкото 
защото няма да им излиза 
по-евтина.

Блиц Иво Маринов, зам.-министър на икономиката

лидейз. Според него по-ни-
ските доходи на туристите 
от южната ни съседка дори 
би трябвало да означава, че 
можем да очакваме повече 
хора оттам. За да намалят 
разходите си, те ще избират 

 ▶  Данаи-Магдалини  
Куманаку

 ▶  На щанда на Шумен посрещнаха зам.-министъра 
иво Маринов със светена вода

 ▶  Тази година повече българи ще почиват в нашите курорти
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Над 400 служители 
в НАП са със 
задължения към 
бюджета

Глоби от 500 лв. до 5000 
лв. са отнесли 115 софи-
янци, които не са се ре-
гистрирали по Закона за 
ДДС, заради това, че имат 
доходи над 50 хил. лв., 
различни от заплата, съоб-
щиха от НАП. 80% от тях 
са получили доходите си от 
наеми на имоти. Останали-
те - от свободни професии, 
продажба на недвижимо 
имущество, земеделска 
продукция и др.

Ревизии
Данъчните са проверили 
общо 226 физически ли-
ца, които са декларирали 
през миналата година и 

Проверяват 226 софиянци с 
доходи над 50 хил. лв. от наеми

115
▶ софиянци бяха глобени 
от данъчните, че не са се 
регистрирали по ДДс

Началото на годината донесе 
понижение на лихвите. Това 
става ясно от статистиката на 
БНБ. Най-голям е спадът на 
средния лихвен процент по 
жилищните кредити, които 
са договорени в левове. Спад 
на лихвите има и при бизнес 
кредитите. Левовите заеми 
за съществуващ вече бизнес 
поевтиняват с близо 1%.

Кредитиране
През първия месец от годи-
ната обемите на кредитира-
не все още са с незначителни 
нива. Отпуснатите бизнес 
кредити в левове намаляват 
с 31.5 млн. В края на януари 
2010 г. те са на стойност 67.8 
млн. лв. Година по-рано са 
били 99.3 млн. лв. Увели-
чение има при потребител-
ските кредити. Най-много 
са се повишили отпуснатите 
потребителски заеми. През 
първия месец на 2009 г. те 
са били 64 млн. лв. Към края 
на януари 2009 г. те са 83.2 
млн. лв. Разликата при тях в 
сравнение със същия период 
на миналата година е 19.2 
млн. лв. Повишение има и 
при жилищните кредити. 
Промяната е от 15.6 млн. лв. 
през януари миналата годи-

на до 21.9 млн. лв. в края на 
януари 2010 г. 

Лихви
Средният лихвен процент за 
левовите фирмени кредити 
намалява на годишна база. 
Към края на януари 2010 г. 
той е с 0.97 процентни пунк-
та по-малко в сравнение със 
същия период на 2009 г. и 
стига 10.32%. За евровите 
кредити обаче лихвата се 
повишава от 7.40 до 7.99%. 
За кредити за новосъздаден 
бизнес до 1 млн. EUR, до-
говорени в левове, лихвата 
намалява с 0.63 процентни 
пункта на годишна база и 
достига 11.36%. За заемите, 
договорени в евро обаче, има 
увеличение от 0.41 процент-
ни пункта до 9.95%. При 
заемите за нов бизнес, които 
са над 1 млн. EUR, тенден-
цията е същата. Понижени-
ето е за евровите кредити, 
договорени в левове. Те са с 
2.53 процентни пункта по-
евтини, а средният лихвен 
процент по тях става 7.29%. 
За заемите, които са догово-
рени в евро, увеличението 
е от 0.13 процентни пункта 
до 8.15%. 

При кредитите за дома-

Банките разхлабиха 
примката по лихвите
Най-голямо е пони-
жението по левовите 
ипотечни заеми

кинствата най-голямо пони-
жение на лихвите има при 
ипотечните заеми в левове. 
Средната годишна лихва 
при тях е 9.29%, като на-
малява с 0.49 процентни 
пункта на годишна база. За 
жилищните кредити в евро 
има увеличение. В началото 
на 2009 г. средната лихва по 
тях е била 7.96%. Година 
по-късно тя е 8.09%, става 
ясно от статистиката на цен-
тралния трезор. 

Лихвите по фирмените 
депозити също падат. Преди 
година лихвата по фирмен 
левов влог с договорен ма-
туритет е бил 5.95%. Към 
края на януари тази година 
тя е 5.77%. В същото време 
обаче средната лихва по ле-
вовите депозити с договорен 
матуритет на домакинства-
та се повишава с 0.82%. В 
началото на годината тя е 
7.21%. Спад има при лихви-
те по влогове, договорени за 

ползване след предизвестие, 
се понижава от 3.77% в на-
чалото на 2009 г. до 3.66% в 
началото на тази година. 

очаквания
Според банкерите тенден-
цията за намаляване на лих-
вите по кредити и депозити, 
която започна от края на 
миналата година, ще про-
дължи. Вече се наблюдава 
положителна тенденция 
към поевтиняване на пари-

те, а оттук и много вероятно 
оживление в кредитирането, 
коментира преди дни пред в. 
Пари Екатерина Кирилова, 
директор Маркетинг и па-
зарни сегменти в УниКредит 
Булбанк. Към края на годи-
ната лихвите по левовите 
депозити ще бъдат под 7%, 
а по евровите под 6%, пък 
пише в анализ за депозитния 
пазар у нас, направен от 
МКБ Юнионбанк. 

Радослава Димитрова

 ▶ в НАП в София за последните 5 години по ДДС са 
регистрирани 1165 физически лица, каза Красимир 
Стефанов

ли на приходната агенция, 
които не са внесли навре-
ме данъците за имотите 
и автомобилите си. НАП 
започва проверка на целия 
персонал на Министер-
ството на финансите, а от 
средата на март всички 
останали над 50 хил. дър-
жавни служители също ще 
бъдат проверени за непла-

тени данъци и глоби. 
От март приходната 

агенция започва акция по 
събирането на глоби към 
различни държавни инсти-
туции. Всички, които имат 
задължения към хазната, 
ще бъдат информирани 
от НАП чрез имейл или с 
SMS. 

Биляна вачева

началото на 2010 г. доходи 
от извънтрудови правоот-
ношения над 50 хил. лв. 
На тези, които не са били 
регистрирани по ДДС, ще 
им бъдат направени реви-
зии, за да се види колко 
дължат от невнесен данък 
заедно с лихвите, уточня-
ват от НАП. 

В момента тече засиле-
на проверка на подавани-
те през 2010 г. данъчни 
декларации за доходите, 
получени през 2009 г. Се-
лектирани са 57 физически 
лица, които се проверяват 
за регистрация по ДДС. 
10 от проверките вече са 
приключили със служебна 
регистрация на лицата. 

Контрол
Една пета от служители-
те в ръководената от Кра-
симир Стефанов агенция 
са с неплатени глоби. На 
практика 404 служители на 
агенцията не са си платили 
глобите, като по-голямата 
част от тях са „забравени” 
санкции от КАТ. Остана-
лите около 7300 данъчни 
нямат никакви дългове към 
държавата. 30 са служите-
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Движение на лихвените проценти по кредитите

Бизнес кредити Потребителски кредити в левове Ипотечни кредити

Източник: БНБ

Лева
EUR

БНБ либерализира 
политиката си
Централната банка 
намалява рисковите 
тегла 

Печалбата на банките от те-
кущата и предходната годи-
на ще влиза в капиталовата 
база без провеждане на об-
що събрание на акционери-
те, съобщиха от БНБ. Това е 
решено, след като вчера УС 
на централния трезор прие 
Наредба за изменение и до-
пълнение на Наредба № 8 за 
капиталовата адекватност на 
кредитните институции.

Промени
Промените са насочени към 
хармонизиране на нацио-
налните изисквания с тези 
на европейското законода-
телство, поясниха от БНБ. 
От централния трезор до-
пълниха, че те са изцяло в 
съответствие с изискванията 
на Директива 2006/48/ЕС, 
които са задължителни за 
прилагане от държавите 
членки.  

Премахва се прилаганото 
до момента по-строго трети-
ране от другите страни член-
ки на ЕС на два от основните 
класове рискови експозиции 
съгласно стандартизирания 

подход за кредитен риск. 
Рисковото тегло на класа 
Експозиции на дребно се 
променя от 100 на 75%, а 
рисковото тегло на класа 
Експозиции, обезпечени с 
недвижимо имущество се 
променя от 50 на 35%.

Политика
Измененията в наредбата 
продължават антициклична-
та политика за регулиране на 
дейността на банките в Бъл-
гария, обясниха от централ-
ната банка. Очаква се те да 
допринесат за оптимизиране 
на процеса на капиталово 
бюджетиране на банките. 
Чрез промените се стимули-
ра въвеждането от страна на 
банките на по-усъвършенст-
вани подходи за управление 
на операционния риск. 

Радослава Димитрова

 ▶  иван искров,  
управител на БНБ
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Рокада
Парламентът 
освободи шефа 
на НОИ
Народното събрание осво-
боди Сотир Ушев като 
управител на Национал-
ния осигурителен инсти-
тут (НОИ). Ушев е подал 
молба за освобождаване 
от поста в сряда в 16.12 
часа, като в нея е посочил, 
че това става по лични 
причини. Кандидатура-
та за новия шеф на НОИ 
ще стане ясна следващата 
седмица, каза социалният 
министър Тотю Младенов. 
Засега за поста се спрягат 
три имена. Това са замест-
ник социалният министър 
Христина Митрева, която 
е и бивш актюер на НОИ. 
Вторият евентуален кан-
дидат е вицепрезидентът 
на КТ Подкрепа Димитър 
Манолов, а трети Йордан 
Христосков, който беше 
шеф на осигурителния 
институт два последова-
телни мандата. 
К. Янева | pari.bg

Лимит
Фирмите ще 
дават ваучери за 
171.6 млн. лв. 
Годишната номинална 
стойност на ваучерите 
за храна е 176.6 млн. лв. 
Министърът на финанси-
те Симеон Дянков подписа 

заповед за определяне на 
стойността им, съобщиха 
от ръководеното от него 
ведомство. Тя се разпреде-
ля пропорционално между 
лицата, получили разреше-
ние за извършване на дей-
ност като оператор на вау-
чери за храна. При разпре-
делението се взима пред-
вид и свързаността между 
някои от операторите. При 
тях се запазва принципът 
на пропорционалност - 
посочена е общата квота, 
разпределена между тях 
поравно. 
К. Янева | pari.bg

Одит
Сметната 
палата засякла 
престъпления
Данни за наличие на прес-
тъпление са засечени от 
Сметната палата в напра-
вен одит на Предприятието 
за управление на дейности-
те по опазване на околна-
та среда (ПУДООС). Това 
беше съобщено на засе-
дание на парламентарни-
те комисии по бюджет и 
финанси и на екокомисия-
та. Одитът е за финансово-
то управление на ПУДО-
ОС за периода от 1 януари 
2005  до 30 септември 2009 
г. Констатациите са преда-
дени на прокуратурата, но 
заради Закона за Сметната 
палата те не може да бъдат 
огласявани. 
К. Янева | pari.bg

Хаосът с рекламата в София 
се удължава до септември
Изясняват кой 
може да отдава 
под наем площи в 
метростанциите

Най-късно до 30 септем-
ври да останат сегашните 
билбордове, павилиони и 
други преместваеми съ-
оръжения в София. Това 
реши Столичният общин-
ски съвет, като промени на-
редбата за преместваемите 
обекти и за рекламата в 
София. Дотогава трябва да 
бъдат проведени конкурси-
те за отдаване на рекламни 
площи и търгове за разпо-
лагане и отдаване под наем 
на павилиони и т.н. 

Забавяне
Това е поредното удължа-
ване на срока. Главният 
архитект Петър Диков на-
стояваше той да е до 1 юли, 
защото Дирекция Архи-
тектура и градоустройство 
(ДАГ) е изготвила схемите 
за преместваемите обекти и 
билбордовете и е подготви-
ла съответните конкурсни 
документи. Съветниците 
обаче решиха срокът да е с 3 
месеца по-дълъг, за да е си-
гурно, че всички процедури 

ще бъдат приключени.

одобрение
Удължаването на срока за 
провеждане на конкурсите е 
разумно решение от страна 
на общината, коментира за в. 
Пари Андрей Иванов, съсоб-
ственик на рекламна аген-
ция Метрополис. Лятото е 
най-силният сезон за външ-
ната реклама в столицата и 
бизнесът щеше да изгуби 
много, ако точно тогава се 

извършваха преместванията 
на обектите, допълни той.

Статут
Общинските съветници 
обаче откриха друг про-
блем - при отдаването под 
наем на рекламни обекти 
в метростанциите. Досега 
това се правеше от общин-
ското дружество Метропо-
литен ЕАД, което искаше 
да отдава площи и в новите 
станции от СУ Св. Кли-

мент Охридски до Младост 
1. Общинарите обаче поис-
каха да се изясни статутът 
на метростанциите. Според 
някои съветници те са пуб-
лична общинска собстве-
ност и не можело частното 
общинско дружество да 
се разпорежда с нея. Сега 
юристите на столичното 
кметство ще търсят реше-
ние на проблема. 

Красимира Янева
Боряна Николаева  

▶ Главният архитект на София Петър Диков смята, че кметството може да про-
веде конкурсите и по-бързо

Петък 26 февруари 2010  pari.bg

Гръцко дружество помага на български
общини да кандидатстват за европари

така и на общини извън гра-
ницата на Гърция. Секторите 
на интерес, в които  Друже-
ството за развитие на община 
Атина АД осъществява своята 
дейност като консултант на об-
щини, са градското развитие в 
своя най-широк смисъл, соци-
алната политика, въпросите, 
свързани с околната среда, 
културата и иновационните 
технологии.  

Защо дружеството от-
крива свой офис в София? 
С какво смятате, че може 
да си сътрудничим?

- Едната причина, поради 
която се установихме тук, е, 
че дейността ни като консул-
танти се оказа доста успешна 
и се разрасна през последни-
те години. От друга страна, 
имаше ясно заявен интерес 
от редица български организа-
ции - местни власти, агенции 
за развитие и др. Затова и 
Дружеството за развитие на 

община Атина установи свой 
офис в София с амбицията да 
ги подпомогне в привличането 
на  повече средства от фон-
довете на Европейския съюз 
и за да гарантира успешното 
изпълнение на съвместните 
проекти. 

С какво АЕДА гарантира 
това успешно изпълнение? 
Знае се, че ние имаме дос-
та негативен опит при оп-
итите ни за привличане на 
европейски средства.

- АЕДА гарантира успеха 
с опита, който ние натрупа-
хме през изминалите години. 
Дружеството е изпълнило ус-
пешно повече от 180 проекта 
по европейски програми и по 
структурните фондове като 
съветник на община Атина. 
Има натрупан 13-годишен опит 
в сферата на консултациите и 
финансирането от ЕС, както и 
в разработването и управле-
нието на големи проекти, фи-

нансирани по програми на ЕС, 
като JESSICA, ИНТЕЛИГЕНТНА 
ЕНЕРГИЯ, ИНТЕРРЕГ. Като до-
пълнение може да посочим и 
огромната заслуга на АЕДА за 
успешното провеждане и ор-
ганизиране на олимпийските 
игри през 2004 г.

Откога започна съвмест-
ната ви работа с българ-
ските общини?

- Още през миналата годи-
на, когато вашият премиер 
Бойко Борисов все още беше 
кмет на Столичната община, 
София и Атина договориха 
сътрудничество в областта на 
съвместното кандидатстване 
по европейски проекти, както 
и в сферата на културата, 
туризма, екологията и др. Гос-
подин Никитас Какламанис и 
господин Бойко Борисов под-
писаха протокол, регламен-
тиращ съвместните дейности, 
като от страна на община 
Атина АЕДА е оторизирана да 

отговаря за изпълнението на 
протокола. По този начин дру-
жеството получи правомощия 
да консултира и да сътрудни-
чи с вашите общини, фирми 
и организации в много широк 
кръг от дейности и сфери. 

През 2009 г. подписахме 
четиригодишен договор след 
проведена процедура по За-
кона за обществените поръчки 
за избор на консултанти на об-
щина София при подготовката 
на проектни предложения по 
Оперативна програма Околна 
среда 2007-2013 и Оперативна 
програма Регионално разви-
тие 2007-2013, финансирани 
от структурните фондове.  

В момента работим съвмест-
но със Софийската община 
по проект за обмен на добри 
туристически практики меж-
ду двата града. Проектът е 
финансиран по Оперативна 
програма Регионално разви-
тие 2007-2013.

Вече стартирахме съвместна 
дейност и с други общини в 
България. Разработваме про-
ект за  опазване на биологич-
ното разнообразие в община 
Белоградчик. Проектното 
предложениe се разработва 
по процедура за предоставяне 
на безвъзмездна финансова 
помощ по Оперативна про-
грама Околна среда 2007-2013 
г. Основната цел на проекта 
е опазване на биологичното 
разнообразие в пределите на 
природна забележителност 
Белоградчишки скали. 

Това, с което АЕДА може 
да бъде ценна за българските 
общини, фирми и сдружения, 
е не само дългогодишният 
успешен опит, но и индиви-
дуалният подход към всеки 
проблем, намирането на спе-
цифично решение на всеки 
казус. Мисля, че има много 
сфери, в които можем да ви 
бъдем полезни. 

Господин Кисас, вие 
сте административен ди-
ректор на Дружеството 
за развитие към община 
Атина АД (АЕДА), какво 
представлява то?

- АЕДА е технически кон-
султант на община Атина при 
внасянето и управлението 
на европейски проекти. Дру-
жеството е създадено през 
1996 г., като мажоритарен 
акционер е община Атина, а 
по-малки акционери са Реги-
оналният съюз на общините 
в област Атика, Търговско-
промишлената палата на 
Атина, Държавният атински 
университет и др.  Друже-
ството е уникално с това, че 
принадлежи към публичния 
сектор, но в същото време 
може, а и развива дейност 
в частния сектор. Това дава 
огромни възможности да се 
справяме в ситуации, в които 
други публични дружества 
биха били затруднени. 

Кои са областите, в кои-
то дружеството има инте-
рес да работи?

- Основната цел на Друже-
ството за развитие на община 
Атина АД е откриване на ино-
вационни подходи в областта 
на градското планиране и 
управление на комплицирани 
въпроси, както и внасянето 
на предложения за нови по-
литики, които ще допринесат 
за икономическото развитие 
и единството на градовете и 
жителите им както на Атина и 
на останалата част от Гърция, 

Визитка
Кой е 
Христос Кисас

 ▶Христос Кисас е финан-
сов консултант на 
кмета на атина и изпъл-
нителен директор на 
Дружеството за разви-
тие към община атина 
аД (аЕДа) и Двойно пре-
устройство аД (Double 
regeneration). 

 ▶Той е с докторска 
степен по финанси от 

Universite de Paris. Бил е 
управител и председател 
на управителния съвет 
на болница сисманоглио, 
а също и директор на 
отдел Международни 
сделки в Търговска банка. 
В качеството си на 
такъв е реализирал Про-
грама за разрастването 
на търговската банка на 
Балканския полуостров и 
в Източна Европа, учре-
дявайки шест дъщерни 
банки - в България, Румъ-

ния, Молдова, Грузия, 
армения и албания, в 
сътрудничество с Евро-
пейската банка за въз-
становяване и развитие. 

 ▶автор е на няколко 
основополагащи раз-
работки по финанси, 
както и на повече от 50 
статии и интервюта с 
финансово съдържание в 
най-влиятелните гръц-
ки, френски и английски 
издания. Владее четири 
езика.



Бизнесът иска от         държавата  
да му плати с пари    от резерва
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Държавата бързо да намери 
пари за разплащане с фир-
мите, дори ако трябва да 
е за сметка на фискалния 
резерв и на външния дълг. 
Това е позицията и на ра-
ботодатели, и на синдикати 
в започналите преговори с 
правителството по нацио- 
нално споразумение за из-
лизане от кризата. Дър-
жавата спря да плаща и 
това измести всички други 
проблеми, коментираха от 
работодателските и синди-
калните организации.

Модел
И синдикати, и работодате-
ли настояват правителство-
то да смени модела на затя-
гане на фискалните мерки. 
Постигнахме стабилизация 
на публичните финанси, 
идва моментът, който не 
трябва да пропуснем, като 
създадем предпоставки за 
оживление на икономиката, 
коментира Васил Велев, 
председател на Асоциаци-
ята на индустриалния ка-
питал. В противен случай 
вървим по спиралата надо-
лу и ни чака висока безра-
ботица, допълни той.

Позицията на Българска-
та стопанска камара също е, 
че задълженията на държа-
вата към бизнеса са осно-
вен проблем и трябва да се 
намери начин за бързото им 
разплащане, заяви Димитър 
Бранков, зам.-председател 
на камарата.

Вместо антикризисни 
мерки, които да обслуж-
ват бюджета за сметка на 
бизнеса и заетостта, пра-
вителството трябва да пред-
приеме мерки, които да 
подкрепят бизнеса и зае-
тостта за сметка на бюдже-
та, коментира Пламен Ди-
митров, зам.-председател 
на КНСБ.

вземания
Близо 2 млрд. лв. са взема-
нията на частния бизнес 
от държавни и общински 
институции за извършени 
обществени поръчки, не-
върнат ДДС и неразплатено 
еврофинансиране. Липсата 
на тези пари принужда-
ва фирмите да съкращават 
все повече работни места. 
Само през декември м.г. 
бяха съкратени 17 хил. ра-
ботници. Броят им през 
януари достигна 30 хил., 
а през февруари на ден в 
НОИ постъпват над 1400 
заявления за обезщетения 
за безработица.

Политиката на правител-
ството да се разплаща само 
с фирми, съгласили се на 
10% отстъпка, доведе до 
това, че те сега прилагат 
същата тактика към сво-
ите поддоставчици, казва 
Васил Велев. Тези фирми 
са теглили кредити с лих-
ва над 10% и на практика 
излизат на загуба, обясни 
той. 

Посочваните от НАП 500 
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Антикризисните мер-
ки да обслужват зае-
тостта, а не бюджета, 
настояват синдикати 
и работодатели

Двете държави 
подписват 
меморандум и за общ 
контрол в небето 

Двете държави досега не 
са усвоили по 100 млн. 
EUR от общата стойност 
на Дунав мост, каквото 
изискване поставя Брюк-
сел, за да удължи срока на 
финансовия меморандум 
по ИСПА.

Българският премиер 
Бойко Борисов ще обсъди с 
румънския си колега Емил 
Бок възможностите за ус-
коряване на проекта по из-
граждането на втория мост 
над Дунав при Видин - Ка-
лафат. Румънският преми-

ер пристигна късно снощи 
у нас, а днес ще разговаря 
с Бойко Борисов първо в 
София. След това двама-
та премиери ще посетят 
Видин, за да се запознаят 
на място докъде е стигнал 
строежът на Дунав мост 2 
на наша територия. Очаква 
се Бойко Борисов и Емил 
Бок да се договорят Бълга-
рия и Румъния да поискат 
заедно от Европейската ко-
мисия удължаване на срока 
за усвояване на 70-те млн. 
EUR по програма ИСПА за 
съоръжението.

варианти
Преди две седмици пре-
миерът Борисов коменти-
ра, че двете държави ще 

искат от Брюксел всяка 
поотделно по 6 месеца от-
срочка, за да получим об-
що 1 година удължаване на 
срока на финансовия мемо-
рандум по ИСПА. Срокът 
за усвояване на 70-те млн. 
EUR изтича в края на 2010 
г. Според експерти обаче 
това е невъзможно, защо-
то принципно трябва да 
се поиска удължаване на 
срока за целия проект. Това 
е така, защото поотделно 
двете държави досега не 
са усвоили по 100 млн. 
EUR от общата стойност 
на Дунав мост 2, каквото 
изискване поставя Брюк-
сел, за да удължи срока на 
финансовия меморандум 
по ИСПА. 

изисквания
Дори и да поискат обща от-
срочка, двете страни първо 
трябва да предложат на 
ЕК график за довършване 
на съоръжението и да се 
направи съответната обо-
сновка от какво е продик-
тувано закъснението, твър-
дят специалистите. Според 
тях едва след като Брюксел 
одобри този график, може 
да се говори за удължава-
не срока на меморандума. 
Вероятно на срещата днес 
между двамата премиери 
ще бъде взето решение 
България и Румъния да по-
искат заедно отсрочка от 1 
година, твърдят източници 
на в. Пари.

илиана Тончева

България и Румъния настояват заедно  
за отсрочка от 1 година за Дунав мост 2

▶ Държавата спря да плаща и това измести всички други                                проблеми, коментираха от работодателските и синдикалните организации

Кризата не подмина 
и втория български 
мобилен оператор, 
свиването на разходи-
те на бизнеса удари 
продажбите

С 2.6% до 877 млн. лв. са се 
свили приходите на втория 
български мобилен оператор 
Globul за 2009 г., показва 
отчетът на дружеството. Ос-
новната причина за негатив-
ната тенденция е свиването 
на потреблението в корпора-
тивния сегмент заради опти-
мизиранията на разходите на 
бизнеса у нас и  кризата.

Приходи
Спадът в покупателната 
способност също е изиграл 
негативна роля на приходи-
те на подразделението на 
гръцката Cosmote у нас и е 
довел до спад в приходите 
от услуги с 5.8%. Печалба-
та преди лихви, данъци и 
амортизации се е свила с 
4.3% до 366 млн. лв., по-
казва още отчетът. Нетната 
печалба се е свила с 38.3% 
до 61.2 млн. лв.

В сряда най-големият мо-
билен оператор по пазарен 
дял в България M-Tel отче-
те 7.9% спад на приходите 
си за 2009 г. до 1.2 млрд. лв. 
Печалбите преди данъци и 
амортизационни отчисле-

ния на компанията, която 
държи около 50% от потре-
бителите у нас, са намалели 
с 11.9% до 641.1 млн. лв.

Ръст
Подобно на M-Tel и Globul 
отчита ръст на месечното 
потребление на клиентите 
си и спад на средния приход 
от потребител. Според ста-
тистиката разговорите на 
клиентите на компанията са 
се увеличили с 6.3% до 119 
минути на месец. Спадът 
на цените на разговорите 
обаче е довел до свиване 
на средния приход от 8% 
до 17.6 лв. от клиент на 
месец. M-Tel отчете средно 
98.6 минути на месец, което 
носи средно 17.64 лв.

От Globul отчитат, че са 
успели да съкратят разхо-
дите с 5% най-вече заради 
консолидиране на достав-
ките и чрез оптимизация на 
дейностите по поддръжка 
на мрежата.

Клиенти
Клиентите на оператора 
са 3.9 млн. души, от които 
55%, или 2.1 млн. души, са 
с абонаментен договор. 

От третия телекомуни-
кационен оператор у нас 
Vivacom уточниха, че очак-
ват отчетът на компанията 
да бъде публикуван в края 
на март или началото на 
април.

Приходите на 
Globul падат с 2.6%, 
печалбата - с 4.3%

и за данъчни ревизии, но 
ефект от това няма.

Предложения
Имаме цял списък с пред-
ложения откъде държавата 
да намери пари, за да се 
разплати с фирмите, казват 
работодателските органи-
зации. Средства може да 
се набавят от фискалния 
резерв, предлага АИКБ. 
Той в момента е над 8 млрд. 

млн. лв. невърнат ДДС пък 
не са показателни колко 
сериозен е проблемът, каз-
ват бизнес организации-
те. Данъчните умишлено 
назначават ревизия след 
ревизия по ДДС, защото, 
докато текат проверките, 
данъкът е недължим и не 
се отчита като невърнат. От 
началото на годината в За-
кона за ДДС бяха намалени 
сроковете за прихващане 

▶ Клиентите на оператора с изп. директор Харис 
Коцибос са 3.9 млн. души, от които 55% с договор

Проверки
Финансови 
злоупотреби в 
рудник Трояново 
Мини Марица-изток ЕАД 
сезира районната прокура-
тура в Раднево за финансови 
злоупотреби, констатирани 
от вътрешен одит в един от 
рудниците на дружеството. 
Проверка на изпълнението 
на договор, сключен между 
Мини Марица-изток ЕАД и 
фирма Яворкомерс ЕООД, 
е показала щети в особено 
големи размери при превоза 
на товари със самосвали в 
рудник Трояново-север. Кон-
статирани са и значителни 
разлики в полза на изпълни-
теля между полезния товар 
на камионите, деклариран 
по договор, и полезния товар 
на същите камиони. Дого-
ворът с Яворкомерс ЕООД е 
спрян едностранно от Мини 
Марица-изток ЕАД, въпреки 

че крайният срок на догово-
ра е до август 2011 г. 
С. Панайотова | pari.bg

Решение
Щаб ще решава 
проблемите  
за млякото 
Агроминистърът Мирослав 
Найденов оглави  кризи-
сен щаб към земеделското 
министерство, чиято цел е 
да решава проблемите на 
млечното животновъдство. 
Щабът ще заседава всяка 
седмица,  за да решава теку-
щи проблеми, свързани с 
плащанията на субсидии, 
получаването на пасища 
и др. Кризисният щаб ще 
прави и анализи на млечния 
сектор, ще изготвя стратегия 
за развитие на отрасъла. В 
структурата влизат 15 пред-
ставители на животновъдни-
те организации.
С. Трифоновска | pari.bg
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Бизнесът иска от         държавата  
да му плати с пари    от резерва

ЕРП-тата предлагат токът  
да поскъпне с до 10% от 1 юли 
Европейско качество 
на тока е невъзможно 
без значително уве-
личение на цената, 
твърдят дружествата
Електроразпределителните 
дружества настояват за ново 
увеличаване на тока от 1 юли. 
ЧЕЗ предлагат цената да се 
увеличи с 9%, ЕВН - между 
2 и 5%, а от Е.ОН - между 
5 и 10%, съобщи Ангел Се-
мерджиев, председател на 
Държавната комисия за енер-
гийно и водно регулиране 
(ДКЕВР). За да влязат новите 
цени в сила е необходимо 
одобрение от комисията.

Цена
Европейско качество на тока 
е невъзможно без значител-
но увеличение на цената. 
Това е мнението, около което 
се обединиха специалисти 
от трите електроразпреде-
лителни дружества на про-
ведената вчера кръгла маса. 
Трябва да бъдем реалисти, 
когато искаме европейско 
качество, заяви Пламен Ден-
чев, енергиен експерт от 
ДКЕВР. Не можем да не от-
читаме например проблема 
с кражбите и свързаното с 
това спиране на тока. Ще 

бъдат определени реални, 
постижими цели относно 
качеството на тока и непос-
тигането им ще бъде санк-
ционирано от регулатора, 
увери Ангел Семерджиев. 

Целевите нива на ДКЕВР 
за броя прекъсвания на 
електроснабдяването и за 
продължителността на пре-
късванията, които се обсъж-
дат в момента, може да се 
постигнат единствено чрез 
подземно окабеляване на 
цялата мрежа, смята Мар-
тин Мирчев от Е.ОН. А за 
това са необходими огромни 
инвестиции. Някои от изиск-
ванията са над средните за 
Европа, но така и трябва 

да бъде, смята Александър 
Димитров от БТПП.

Проблеми
Развитието на мрежата е 
трудно постижима цел пора-
ди неправилното разделение 
на отговорностите между 
НЕК, ЕСО и ЕРП, смята 
Гочо Чемширов от ЕВН. 

Липсата на инструменти 
за въздействие от страна на 
разпределителните друже-
ства и лошото обслужване 
на съоръжения, които са 
собственост на трети лица, 
създават проблеми с качест-
вото на електроснабдяване-
то, смятат от Е.ОН.

Татяна Манчева

▶ Държавата спря да плаща и това измести всички други                                проблеми, коментираха от работодателските и синдикалните организации

Петък 26 февруари 2010  pari.bg

снимка БоБи Тошев

US посланикът призова да няма 
тайни сделки в енергетиката
Щатските компании 
ще се интересуват 
от АЕЦ Белене, но с 
критично око

Трябва да се работи по про-
зрачността в енергийната 
ви политика, каза вчера на 
среща с представителите на 
Американската търговска 
камара  у нас новият аме-
рикански посланик Джеймс 
Уорлик. Да няма тайни сдел-
ки, поиска първият дипломат 
на САЩ у нас. Енергийните 
доставки трябва да са сигур-
ни, България научи това по 
брутален начин миналата 
година, заяви той. Българ-
ската енергетика трябва да 
е независима. Решенията, 
които се вземат сега от ваше-
то правителство, ще се от-
разят в живота на българите 
в следващото десетилетие, 
предупреди Уорлик.  

въпросите
Не съм енергиен експерт, 
но България трябва да има 
диверсифицирани достав-
чици. И Съединените щати 
ползвали диверсифицирани 

доставки на нефт. Според 
посланика решенията на 
българското правителство 
са много важни, защото ще 
засегнат не само страната, 
но и региона. Трябва да има 
честни, открити дискусии 
и сериозни оценки на про-
ектите.  

На въпрос на в. Пари да-
ли американската компания 
Westinghouse би инвести-
рала в АЕЦ Белене, след 
като бъде избран финансов 
консултант, посланик Уор-
лик заяви, че американските 
компании ще се интересуват 
от проекта, но с критично 
око. Ако инвестицията има 
икономически смисъл, ин-
веститори ще бъдат привле-
чени, коментира той. 

Възобновяемата енергия е 
много важна за глобалното 
развитие. Правителството 
ви подготвя стратегия за 
ВЕИ сектора, която ще бъде 
дискутирана по-късно през 
годината, припомни посла-
никът.  

оптимизъм
Преките чуждестранни ин-
вестиции са се свили с 50%, 

времето на бума свърши и 
въпреки тежката криза има 
място за оптимизъм. Бъл-
гария избегна инфлацията 
и дефицита на текущата 
сметка, данъчните ставки 
са ниски, чуждите вложите-
ли са обърнали поглед към 
нови възможности. Евро-
пейската комисия призна-
ва вашия прогрес, но има 
още какво да се направи. 
При подобряване на биз-
нес климата много българи 
ще се върнат да работят за 
страната си. Българо-амери-
канското сътрудничество би 
трябвало да стигне нов етап, 
да включва партньорство 
във високите технологии 
- IТ, био- и нанотехноло-
гиите. Сега има 6 големи 
американски инвеститора в 
България, но искам да видя 
повече български фирми да 
влагат капитали в Щатите, 
надява се Уорлик. САЩ 
иска България да стане 
член на еврозоната, макар 
че кризата в Гърция носи 
лоши новини. Трябва да сте 
горди с постижението си - 
имате най-нисък дефицит за 
2009 г. в Европа, каза още 
Джеймс Уорлик.

IТ
Днес България е активен IТ 
център, има аутсорсинг на 
много големи фирми, кол 
центрове. 20% от българите 
говорят чужди езици. Стра-
ната ви има 20 000 компю-
търни специалисти и е трета 
в света по брой IТ специали-
сти на 1000 души население. 
България ще е регионален 
център на високите техно-
логии и ще привлича та-
ланти, вярва американският 
посланик.       

Галя Кларк

▶ Ще бъдат определени реални, постижими цели 
относно качеството на тока и непостигането им ще 
бъде санкционирано от регулатора, каза Ангел Семер-
джиев снимка марина ангелова

лв. Ние не сме Гърция, нито 
Румъния - нашите финанси 
са добри, коментира Васил 
Велев. 

Друга възможност е да се 
емитира дълг. В момента 
публичният външен дълг на 
България е малко под 15% 
от БВП при 60% изискване 
за еврозоната. И по този 
показател България е много 
по-добре от други европей-
ски държави. 

Ускорена приватизация 
на държавния 33% дял в 
ЕРП и качване на борсата 
на миноритарни пакети от 
апетитни енергийни друже-
ства също може да осигурят 
свежи пари. БСК преди 
месец връчи цял списък с 
важни държавни активи, 
които може да се продадат 
и към които има интерес. 
Те може да осигурят много 
повече приходи от заложе-

ната цел в бюджета от 1 
млрд. лв., казва Димитър 
Бранков, зам.-председател 
на БСК.

Освен това БСК предло-
жи държавата да продаде 
въглеродни емисии от на-
ционалния резерв. Те може 
да осигурят 1 млрд. лв. 
и ако не бъдат продадени 
до края на годината, ще 
изгорят.

Мила Кисьова

▶ За диверсификация на енергийните доставки и про-
зрачност на сделките по големите проекти настоя 
американският посланик Джеймс Уорлик (в средата)
 снимка марина ангелова

Кампания
ПроКредит 
Банк удължава 
промоции 
ПроКредит Банк удължа-
ва срока на депозитната си 
кампания. До 31 март кли-
ентите на банката ще могат 
да се възползват от по-висо-
ките лихви по тримесечни 
депозити. Банката предлага 
лихви от 7% за влогове в 
левове и от 5.5% по кредити 
в евро. Трезорът удължава 
сроковете и по годишния 
депозит ПроВлог в левове и 
евро. Той е с годишна лихва 
съответно 7 и 5%. ПроВлог е 
гъвкав депозит, който позво-
лява получаването на висо-
ка лихва дори ако сумите от 
спестяванията се изтеглят 
преди крайния срок. В този 
случай клиентът получа-
ва лихвата за най-близкия 
изминал период. 
Р. Димитрова | pari.bg

Инициатива
Пощенска банка 
с нова социална 
инициатива
Пощенска банка си парт-
нира с три социални дома 
в страната по случай 1 
март. Банката ще подари 
10 хил. мартеници на сво-
ите клиенти и служите-
ли. Подаръците са изра-
ботени от хора в нерав-
ностойно положение от 
фондации за обществе-
на интеграция и грижа. 
Сътрудничеството с хора 
в неравностойно поло-
жение е част от социално 
отговорната политика на 
банката. Тази година ини-
циативата e в сътрудни-
чество с фондация Соци-
ален консултативен цен-
тър в Самоков, фондация 
Център за социална реха-
билитация и интеграция 
- Хефест в Пазарджик 

и с дневния център на 
фондация Трета възраст 
в Русе.
Р. Димитрова | pari.bg

Развитие
Райфайзенбанк  
с проект  
за обучение
Райфайзенбанк реализи-
ра проект за обучение на 
2 хил. свои служители. 
Искаме да предоставим 
по-добро обслужване и да 
спестим време на клиенти-
те при посещението на наш 
офис, коментира Момчил 
Андреев, председател на 
УС и главен изпълнителен 
директор на Райфайзенбанк. 
В края на миналата година 
проведохме маркетингово 
проучване, което показа, че 
клиентите очакват от своята 
банка преди всичко добри 
услуги, допълни Андреев. 
Р. Димитрова | pari.bg
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Янукович се закле 
в отсъствието 
на Тимошенко

Новоизбраният украински 
президент Виктор Януко-
вич официално встъпи в 
длъжност вчера на цере-
мония в парламента. Ри-
туалът беше бойкотиран 
от премиера Юлия Тимо-
шенко и повечето депута-
ти от партията й. Лидерът 
на Партията на регионите 
обеща във встъпителната 
си реч, че няма да прене-
брегва нито отношенията с 
Русия, нито връзката с Ев-
ропейския съюз. Той даде 
последния знак за промяна 
на външнополитическите 
цели в сравнение с целите 
на неговия предшественик 
Виктор Юшченко. 

Украйна се нуждае от ЕС в 
глобален смисъл като сила, 
която ще гарантира мирно-
то съвместно съществуване 
на различни цивилизации и 
сигурност в енергетиката, 
околната среда и храните, 

каза Янукович пред депу-
татите в парламента в Киев. 
Готови сме да участваме в 
тези процеси като незави-
сима държава. Мисля, че 
страната ни не само може 
да бъде спасена от социал-
но-икономически крах, но и 
бързо да тръгне по пътя на 
усилено развитие, заяви той 
в обръщението си. Според 
новия президент съдбата на 
Украйна е да бъде европей-
ска държава извън всякакъв 
блок.

Газови връзки
Предизборните обещания 
на Янукович да балансира 
връзките със съседна Ру-
сия и ЕС се следят много 
внимателно, след като той 
поиска Русия да помогне 
за улесняването на достав-
ките на газ за Европа и даде 
сигнали, че може да поз-
воли черноморският флот 
на Русия да остане в укра-
ински води. Предишният 
президент Виктор Юшчен-
ко, който спечели избори-
те през 2004 г., си беше 
поставил за цел влизането 
на Украйна в НАТО и ЕС 
като начин да се измъкне от 
влиянието на Русия.

Бившите президенти на 
САЩ и Русия - Джордж 

След силното послед-
но тримесечие на 2009 
г. застрахователят 
планира увеличаване 
на дивидента със 17%

Най-големият европейски 
застраховател Allianz SE ще 
увеличи със 17% дивидента 
на акция, след като излезе 
на печалба през четвъртото 
тримесечие на миналата го-
дина. Печалбата на групата 
е стигнала 1.09 млрд. EUR 
в сравнение със загубата 
от 145 млн. EUR година 
по-рано. Очакванията на 
анализаторите бяха за поло-
жителен финансов резултат 
от 1.12 млрд. EUR.

Под ръководството на 
главния изпълнителен ди-
ректор Майкъл Дикман 
застрахователят се върна 
отново към печалба през 

миналата година след от-
писване на инвестиции и 
продажбата на Dresdner на 
германската Commerzbank 
AG, което изведе Allianz 
на червено с 2.44 млрд. 
EUR през 2008 г. През фи-
нансовата 2010 г. очакваме 
оперативната ни печалба 
да се запази на нивото от 
2009 г., каза Дикман. През 
четвъртото тримесечие на 
2009 г. оперативната пе-
чалба на Allianz почти се е 
удвоила до 2.05 млрд. EUR. 
Силните последни три ме-
сеца на годината помогнаха 
на застрахователя да отчете 
7.18 млрд. EUR оперативна 
печалба за цялата година.

Групата присъства на бъл-
гарския пазар с широко 
портфолио от продукти в 
сферата на застраховането, 
банкирането, пенсионното 
осигуряване и др.

Новият президент на 
Украйна обеща да не 
пренебрегва отноше-
нията  с EС за сметка 
на Русия 

1 
▶ март е датата на пър-
вата официална чуждес-
транна визита на яну-
кович, която ще бъде в 
Брюксел

Печалбата на Allianz 
надхвърли 1 млрд. EUR

Без бюджет
БВП на 
Украйна 
падна с 15%

 ▶Отказът на тимошенко 
да признае поражението си 
и да напусне премиерския 
пост поражда заплаха за 
удължаване на и без това 
дългата политическа 
криза в страната, която 
се точи години, и води до 
задълбочаване и на финан-
совата криза. Икономика-

та на Украйна отчете 15% 
спад през 2009 г. и разчита 
на заем от МвФ в размер 
на 16.4 млрд. USD. Парла-
ментът дори не успя да 
приеме бюджет за 2010 г. 
янукович обеща да изгради 
стабилно правителство, 
което да се пребори с реце-
сията и да върне довери-
ето на инвеститорите. 
Новият президент обаче 
все още не е събрал необхо-
димите гласове за сформи-
ране на мнозинство в пар-
ламента.

Енергетика
Продажбите 
на RWE са 
се свили с 2.5%

Германската енергийна 
група RWE AG, която беше 
сред избраните инвести-
тори за АЕЦ Белене, но се 
отказа от проекта, отче-
те с 40% по-висока чиста 
печалба през 2009 г. Нас-
коро придобитата датска 
енергийна компания Essent 
даде първия си принос 
за резултатите на RWE. 
Годишният положителен 
финансов резултат достига 
3.6 млрд. EUR в сравнение 
с отчетените 2.6 млрд. EUR 
през 2008 г. Продажбите на 
групата обаче са паднали 
с 2.5% през 2009 г. до 48 
млрд. EUR заради свитите 
газови и енергийни услуги 
на всички пазари. Освен в 
Германия групата присъст-
ва още в Белгия, Холандия, 
Обединеното кралство и 
в държави от Централна 
и Източна Европа. Опера-
тивната печалба расте с 4% 
и за цялата минала година 
възлиза на 7.1 млрд. EUR. 
Според главния изпъл-
нителен директор Юрген 
Гросман бавното иконо-
мическо съвземане ще има 

слаб положителен ефект 
върху компанията, тъй като 
потреблението на енергия-
та от индустрията няма да 
отчете сериозен ръст през 
2010 г. 

Еврозона
Потребителите 
губят доверие в 
икономиката
Потребителското доверие 
в еврозоната неочаквано 
се влоши през февруари, 
след като възстановяване-
то на валутния съюз почти 
замря през четвъртото три-
месечие. Индексът падна 
до 95.9 пункта от 96 през 
януари, показват данните 
на Европейската комисия. 
Икономистите очакваха 
индексът да се увеличи до 
96.4. Така се слага край на 
продължилото десет поред-
ни месеца повишение на 
показателя. Икономиката 
на страните от еврозоната 
събира сили след растеж 
от едва 0.1% през четвър-
тото тримесечие на мина-
лата година. Компаниите 
продължават да съкраща-
ват работни места и така 
намаляват потребителските 
разходи и търсене. Креди-
тирането за компании от 
частния сектор на еврозо-
ната се е свило с 0.6% през 
януари на годишна база. 
Заемите за корпорации 
извън финансовия сектор 
пък намаляват с 2.7% на 
годишна база. В резултат 
широкият паричен агрегат 
М3 нараства с едва 0.1% на 
годишна база.

Буш и Владимир Путин, 
използваха стремежите на 
Украйна към НАТО като 
извинение за разгаряне на 
антагонизъм между два-
та бивши противника от 
студената война и всяваха 
страх от военен сблъсък в 
района. Кремъл спря дос-
тавките на газ за Украйна 
през 2006 и 2009 г., не из-
прати посланик в Киев и 
обвини Юшченко, че снаб-
дява Грузия с оръжие по 
време на войната между 
Русия и южната й съседка 
през август 2008 г. 

Руска намеса
Руските власти открито 
подкрепяха Янукович по 
време на президентските 
избори през 2004 г., кое-
то предизвика критики за 
намеса отвън. Ето защо 
по време на гласуването 
тази година Русия остана 
настрана. На 17 февруари 
тази година Янукович писа 
във в. Wall Street Journal, че 
Украйна е страна с евро-
пейска идентичност, но има 
исторически и икономиче-
ски връзки и с Русия. Ще 

изградим отново взаимоот-
ношенията си с Москва като 
стратегически икономиче-
ски партньор, обясни той. 
Дори и така Украйна може 
да се възползва, ако ЕС спре 
забавянето на т.нар. спора-
зумение за асоцииране, след 
като политическият застой 
в страната попречи на фи-
скалните, икономическите 
и правните реформи. 

визити
Първото официално посе-
щение на Янукович в чуж-
бина ще бъде в Брюксел на 
1 март. Следващата му дес-
тинация е предвидено да 
бъде Москва, но конкретна 
дата на визитата още няма. 
Това, че Янукович е избрал 
да направи първото си пъту-
ване в чужбина в ЕС, е ясен 
знак, посочват политически 
наблюдатели. Управлени-
ето на Украйна осъзнава, 
че присъединяването към 
ЕС не е възможно в близко 
бъдеще, тъй като съюзът не 
предвижда скорошно раз-
ширяване. Но украинците 
наистина искат договор за 
свободна търговия. 

▶ Съдбата на Украйна е да бъде европейска държава извън всякакъв блок, каза виктор Янукович при официално-
то си встъпване в длъжност

▶ Юрген Гросман, 
гл. изп. директор на RWE

▶ Под ръководството на Майкъл Дикман застрахова-
телят се върна отново към печалба през миналата 
година
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Bulgarian tourism industry 
optimistic about 2010
Companies in sec-
tor even believe some 
growth is likely

The tourism sector is optimis-
tic about 2010. That emerged 
at the first day of the tourist 
exchange in Sofia. The indus-
try will keep its 2009 results 
or improve them slightly, busi-
nesses and state institutions are 
unanimous.

The year will be difficult 
and growth of 1% will be a 
good result, deputy minis-
ter of economy, energy and 
tourism Ivo Marinov told the 
Pari daily. According to him, 
tourists will continue mak-
ing their bookings at the last 
moment. Their decisions will 
depend mainly on the prices 
and the additional services 
they can get for their money.

Projections
Promotions will feature strong-
ly in 2010, the chairwoman of 
the Association of Bulgarian 
Tour Operators and Travel 
Agents, Irina Naydenova, told 
the Pari daily. New promo-

 ▶growth of 1% will be a good result, deputy minister of economy, energy and tourism Ivo 
Marinov (R) said

Banking
Interest rates 
continue falling  
in Jan 
Interest rates have dropped 
since the beginning of 
2010, Bulgarian National 
Bank statistics for January 
show. The biggest decrease 
was seen in the average 
interest rate on residential 
loans in leva. The aver-
age rate on corporate loans 
in leva declined 0.97 per-
centage points in January, 
year on year, to 10.32%. 
The interest on loans in 
euro increased from 7.40 to 
7.99%. The average rate on 
household mortgage loans 
in leva dropped 0.49 pp to 
9.29%, while those in euro 
rose from 7.96 to 8.09%. 
The interest on fixed-matu-
rity corporate deposits in 
leva declined from 5.95 to 
5.77% in January. The rate 
on fixed-maturity house-
hold deposits, however, 
increased 0.82 pp to 7.21%. 
According to bankers, the 
decrease in interest that 
began at the end of 2009 
has become a trend. 

Capital 
Sofia’s advertising 
chaos to  
end by Oct

The existing billboards and 
other movable advertising 
facilities in Sofia have to 
be removed by the end of 
September, the municipal 
council decided, approving 
ordinance amendments. The 
chief architect of Sofia, Petar 
Dikov, insisted that the dead-
line for the changes should 
be July 1, but the municipal 
council members increased 
the term to make sure that all 
procedures for the advertis-
ing tenders will be fulfilled. 
That is a reasonable decision 
as summer is the strongest 
season for outdoor adver-
tising, an ad agency owner 
commented. Legal issues 
arose at the meeting con-
cerning the leasing of adver-
tising space at metro stops, 
which will be clarified by 
lawyers. 

Energy
Electricity price 
jumps up to 10% 
from July 
The electricity distribution 
companies (EDC) insist on 
increasing electricity prices 
from July. The price hike 
is different for the differ-
ent companies: CEZ wants 
9%, EVN’s proposal rang-
es from 2 to 5%, and that 
of E.ON is between 5 and 
10%, Angel Semerdzhiev, 
chairman of the State Ener-
gy and Water Regulatory 

tions may make holidays in 
Bulgaria even cheaper than in 
2009, when discounts ranged 
between 15 and 20%. The 
number of Bulgarian holiday-
makers will increase consider-
ably, the chairwoman of the 
Association of Travel Agents, 
Donka Sokolova said.

Winter
If snow coverage is good, the 
winter season may be suc-
cessful too, because the drop 
in Greek tourists was offset 
by the rise in holiday-mak-
ers from other neighbouring 
countries. Romanian tourists 
have increased more than 

100%, arrivals from Mol-
dova have jumped 45 to 50%, 
Astral Holidays managing 
director Hristo Galbachev 
said. 

Bookings for the summer 
are also good so far and last 
year’s level is likely to be pre-
serve, tour operators said.

State suggested to pay firms from fiscal reserve
Anti-crisis measures 
should encourage jobs, 
employers, unions say

The government should ur-
gently find money and pay its 
contractors, even if that will 
be at the expense of the fiscal 
reserve and the external debt, 
employers and trade unions 
pointed out. Negotiations with 
the government on a national 
anti-crisis agreement started 
on Thursday.

Model
Unions and employers be-
lieve that a new model of 
tightened fiscal measures 
needs to be put in place. We 
have achieved stabilisation 
of the public finance and 
now comes the time when 
we have to create condi-
tions for economic revival, 
Bulgarian Industrial Capital 
Association (BICA) chair-
man Vasil Velev underscored. 
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Otherwise we will be in a 
downward spiral with high 
unemployment rates, he add-
ed. The state’s dues to busi-
nesses are a major issue that 
needs to be solved quickly, 
Bulgarian Industrial Associa-
tion (BIA) deputy chairman 
Dimitar Brankov pointed out. 
The government should take 
measures to support business 
and employment rather than 
the budget, Confederation of 
Independent Trade Unions 
deputy chairman Plamen 
Dimitrov said.

Receivables
Private companies’ receiv-
ables from state and munici-
pal institutions stand at nearly 
BGN 2 billion. That includes 
amounts due for public con-
tracts, VAT refund and out-
standing European financing. 
That forces companies to fur-
ther cut jobs. A total of 17,000 
workers were laid off in De-
cember and 30,000 in January. 

In February, more than 1,400 
requests for unemployment 
benefits are submitted every 
day to the National Social 
Security Institute. 

The policy of the state to 
service its payments only to 
companies that have agreed to 
a 10-percent discount on their 
receivables has established a 
practice where government 
contractors ask the same from 
their subcontractors, Velev 
said. The smaller firms have 
taken loans with more than 
10% interest and they actu-
ally incur losses from the 
contracts.

The amount of VAT for re-
imbursement is much more 
than BGN 500 million, busi-
ness organisations said. The 
National Revenue Agency in-
tentionally orders an audit after 
audit, as the tax is not due until 
the check-ups continue.

Proposals
We have a list of proposals 

Commission, said. Experts 
from the three utilities were 
unanimous that European 
quality of electricity can-
not be achieved without a 
rise in prices. The regula-
tory body will define real-
istic quality specifications 
and companies will be fined 
if they fail to achieve them, 
Semerdzhiev pointed out. 
Negligent third-party main-
tenance of the equipment 
and E.ON’s impossibility 
to exert control create prob-
lems with the quality of 
electricity supply, the com-
pany admitted. 

Meeting
US ambassador 
warns against 
secret energy deals 
Bulgaria should pay special 
attention to the transpar-
ency in its energy policy 
and avoid any secret deals, 
US ambassador to Bulgaria 
James Warlick said after a 
meeting with the Ameri-
can Chamber of Commerce 
in Bulgaria (AmCham). 
The energy sector should 
be independent and energy 
suppliers diversified. Bul-
garia learned that lesson in 
a painful way a year ago. 
The decisions the cabinet 
is making will bring results 
in the next decade, Warlick 
added. US companies will 
continue keeping a critical 
eye on Belene NPP, the dip-
lomat said in reply to a Pari 
daily’s question if Westing-
house is interested in the 
project. Warlick praised 
Bulgaria for its low infla-
tion and current account 
deficit and for the smallest 
budget gap in Europe. The 
number of US investors in 
Bulgaria should increase 
and cooperation could 
extend in high-tech areas 
like IT, bio and nano tech-
nologies, he pointed out.

BSE
All four market 
indexes rise  
on Thursday 
A single deal in 30,000 
shares in DZI insurance 
company on the over-the-
counter market generated 
BGN 2.743 million on 
Thursday. The shares were 
sold at BGN 90 apiece, 
which is considerably 
under their market price of 
BGN 155 each. The regu-
lar market was character-
ised by tepid trade and total 
turnover reached BGN 
411,000. All indexes of the 
Bulgarian Stock Exchange 
(BSE) rose. BG40 of the 
most traded stocks edged 
up 0.37% to 118.07 points. 
BGREIT was second 
with a 0.36-percent rise 
to 44.76 points. The blue-
chip Sofix closed at 426.21 
points, up 0.17%. BGTR30 
of the best performers in 
total return added 0.10% 
to its value and finished 
at 327.04 points. Zarneni 
Hrani Bulgaria was the 
best trading stock. A total 
of 56,145 shares changed 
hands and the price 
dropped 3.22%.

Feature story

Two real estate 
investment trusts  
on top 3 list

Little-known companies are 
among the most expensive 
stocks on the Bulgarian Stock 
Exchange, Pari daily’s ranking 
shows. Newly listed Invest-
ment Company Galata (part 
of Chimimport group) tops 
the list with the impressive 
price of BGN 9,002.70 per 
share. Majority owner in the 
company is Holding Varna. 
The last deal in Galata stock 

was on February 16.

REITs
Runner-up is the totally un-
known Investment Properties 
REIT with a share price of BGN 
1,050. The only deal in the stock 
was closed on May 25, 2006. 
The company reported a BGN 
535,000 profit for 2009. Main 
shareholders include Vi-Vesta 
Holding and Nadezhda health 
insurance company.

The third position is held by 
Arco Towers REIT, known as 
the owner of a hollow project 
for construction of skyscrapers 

in Sofia. The shares are valued 
at BGN 1,000. However, there 
has been only one transaction 
in the stock, back in 2007. 
Among the bigger sharehold-
ers are Singular Asset Man-
agement, AMD Commerce 
and Unique Investment.

Top ten
Prime Tourist is fourth on the 
list with a BGN 209.55 price 
per share. It was reached on 
December 19, 2006 in a block 
deal for 80% of the capital. 
The fifth most expensive stock 
is ZSK Lozovo (BGN 185), 

which last traded on August 
12, 2008. The first well-known 
company comes in sixth: DZI 
insurance and reinsurance. Its 
shares last traded on February 
20, 2009 at BGN 155 apiece. 
Companies down the list in-
clude Varna Plod (BGN 150), 
Akumplast (BGN 138.4), 
Maritsa 3 thermal power plant 
(BGN 134.63) and Bioiasis 
(BGN 119).

The only more actively trad-
ed stock is Varna Plod. The 
biggest of the ten companies is 
DZI with a market capitalisa-
tion of BGN 598 million.

Little-known companies top-priced stocks

to help the state find money 
and pay companies, employ-
ers’ organisations said. The 
money could come from the 
fiscal reserve, which exceeds 
BGN 8 billion, according to 
BICA. 

Another option is issuing 
debt. Bulgaria’s external 
public debt is about 15% 
of GDP, well below the 60-
percent ceiling set in the 
eurozone. Accelerating the 
privatisation of the state’s 
33-percent stake in electric-
ity distribution utilities and 
listing minority packages 
in some energy companies 
on the stock exchange can 
also provide fresh resources. 
Selling attractive state assets 
can provide much more rev-
enue than the BGN 1 billion 
budgeted, Brankov pointed 
out. Also, BIA suggests that 
the state should sell carbon 
credits from the national re-
serve, which can secure BGN 
1 billion.

 ▶Petar Dikov
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Непознати и изключително 
слаболиквидни дружества 
окупират първите места на 
най-скъпите акции на БФБ. 
Това показва класация на  
в. Пари по данни от търгови-
ята на Българската фондова 
борса. Първенец на борсата 
е новоизпеченото публично 
дружество Инвестиционна 
компания Галата АД. Ком-
панията, която е част от 
икономическата група на 
Химимпорт, впечатлява с 
цената си от 9002.70 лв. за 
акция. С такава стойност за 
нея почти няма кандидати и 
досегашните няколко сдел-
ки с акции по позицията 
са все свързани с продаж-
ба на дялове, собственост 
на Химимпорт, към дру-
ги дружества в групата на 
холдинга. Основен акци-
онер в дружеството вече е 
Холдинг Варна АД, което 
изпревари Химимпорт по 
брой акции. Последната 
сделка с книжата на Галата 
е от 16 февруари. 

АДСИЦ
На второ място остава ни-
кому неизвестното АДСИЦ 
Инвестмънт Пропъртис. 
Цената му за брой акция 
е 1050 лв. Единствената 
сделка с книжата е от 25 
май 2006 г. Компанията от-
чита 535 хил. лв. печалба 
към края на 2009 г. Основни 
акционери според регис-
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Два фонда за имоти заемат място в Топ 3 по най-висока цена

Непознати и слаболиквидни 
компании са най-скъпите на БФБ

Неохим АД стабилизира 
финансовото си състояние

Отчет

Икономиката ни още 
не е застанала стабил-

но на пътя на устойчивото 
развитие

 ▶Бен Бернанке,  председател на Фед

През последните 
три месеца на 2008 г. 
приходите на торовия 
завод се увеличават 
3.5 пъти

Неохим постепенно ус-
пява да неутрализира не-
гативните ефекти на фи-
нансовата криза, показва 
консолидираният отчет на 
дружеството за четвъртото 
тримесечие на 2009 г. През 
последните три месеца на 
миналата година приходите 
на торовия завод се увели-
чават 3.5 пъти до 41.3 млн. 
лв. Комбинатът успява да 
стопи и загубата спрямо 
третото тримесечие с 63.2% 
до малко над 3 млн. лв. 

Криза
Първата половина на ми-
налата година беше доста 
тежка за Неохим. Нама-
ляването на поръчките и 
аварийното спиране на про-
изводствените мощности 
заради газовата криза през 
януари 2009 г. доведоха до 
влошаване на финансовите 
показатели на дружеството. 
През периода юли - сеп-
тември на миналата година 
приходите от продажби на 
Неохим се стопиха с 41% 
до 11.5 млн. лв. в сравне-

ние с второто тримесечие. 
По това време загубата на 
химическия комбинат на-
расна с близо 60% до 8.4 
млн. лв. 

Дори и през четвъртото 
тримесечие на годината, 
което е и част от торовия 
сезон, не можа да се дос-
тигне максимално натовар-
ване на производствените 
мощности, съобщават от 
компанията. 

резултати
На годишна база обаче фи-
нансовите показатели на 
Неохим никак не са розови. 
За цялата 2009 г. приходите 
от дейността на завода въз-
лизат малко над 111 млн. 
лв., което е спад от 62% 
спрямо предходната годи-
на. През миналата година 
отрицателният финансов 
резултат на дружеството 
достигна 19.4 млн. лв. За 
сравнение през 2008 г. Нео-
хим беше на печалба от 

44.36 млн. лв. Разработва-
нето на нови пазари както в 
страната, така и в чужбина 
и влизането ни в Европей-
ския съюз са приоритети на 
групата, но при сегашната 
ситуация е крайно трудно, 
пише в доклада за дейност-
та на Неохим. 

търговия
По време на вчерашната 
борсова търговия беше 
сключена само една сдел-
ка за две акции на Неохим. 
Книжата бяха прехвърлени 
за по 27 лв., което е повише-
ние от 1.85% спрямо нивата 
на отваряне. Движението 
по позицията обаче пови-
ши с 1.3 млн. лв. пазарната 
капитализация на завода 
до 72.34 млн. лв. За една 
година акциите на Неохим 
са поскъпнали с 12.82%, а 
в последния месец книжата 
са загубили 5.11% от стой-
ността си.

Магдалена Иванова

търа на КФН са Ви-Веста 
холдинг АД и Здравно- 
осигурителна компания На-
дежда АД. 

Третото място остава за 
небезизвестната Арко Та-
уърс АДСИЦ. Дружеството 
нашумя като собственик на 
кух проект за построяване 
на небостъргачи в София. 
Книжата му се оценяват на 
1000 лв. за акция. До мо-
мента обаче има сключена 
една-единствена сделка през 
далечната вече 2007 г. Нас-
коро компанията увеличи 
успешно капитала си с близо 
3.5 млн. лв., след като два 
пъти не успяваше да го на-
прави. Основни акционери 
в дружеството са варненско-
то Сингулар Асет Менидж-
мънт, АМД-комерс ЕООД, 
Юник Инвестмънт АД. 

Четвъртото място е за 
туристическата компания 
Прайм Турист АД. Цената 
на акция от дружеството е 
209.55 лв. за брой. Тя е по-
стигната на 19 декември 2006 
г. в блокова сделка за 80% от 
компанията. Това е единстве-
ната следа, която компанията 
оставя за времето, откакто 
е публично дружество. Тя 
е качена за търговия малко 
преди единствената сделка в 
историята си. 

Петица
С цена от 185.00 лв. за 
акция петицата завършва 

И Алу-Пласт ЕАД влезе в списъка на проблемните облигации
Кредиторите на Ален 
мак решават съдбата 
на дълга на 10 март

Проблемните облигационни 
емисии на капиталовия ни 
пазар започнаха да никнат ка-
то гъби. Новото попълнение 
в черния списък е производи-
телят на алуминиева дограма 
Алу-Пласт ЕАД. 

Просрочие
Държатели на дългови кни-
жа заявиха за в. Пари, че 
компанията не е изпълнила 
задължението си за плащане 
на дължимите лихви в опре-
деления срок. Засега лихвата 
не е платена, но има 30 дни 
отсрочка по договора, в който 
може да се плати заедно с 

лихва по закъснението, каза 
за в. Пари Мирослав Мари-
нов, финансов директор на 
ПОК Доверие. По думите му 
фондовете на пенсионната 
компания са сред държате-
лите на облигации от Алу-
Пласт. Информацията беше 
потвърдена и от Обединена 
българска банка АД, която е 
довереник по облигациите. 
Лихвите не са платени, но 
както в повечето проспекти 
има 30 дни след датата, в ко-
ито заемът може да се плати 
или преструктурира, добави 
Десимир Арнаудов, мени-
джър дългови и хибридни 
инструменти в ОББ. 

Алу-Пласт пласира дъл-
гови книжа за 2 млн. EUR 
и годишна лихва от 7.8%. 
Книжата бяха издадени на 

4 февруари, като главницата 
трябваше да се плати изцяло 
на 4 февруари 2011 г., когато 
е падежът на заема. Проблем-
ното плащане е за текущата 
лихва, която трябваше да се 
плати на 4 февруари тази 
година. Въпреки забавянето 
засега няма нарушение на до-
говора, твърдят кредиторите 
и банката довереник. Все още 
нито ОББ, нито ние можем да 
предприемем нещо, тъй като 
няма нарушение по договора, 
каза Мирослав Маринов. По 
думите му банката довереник 
е сезирана и тече проверка по 
емисията.

отчет
Алу-Пласт все още не е пред-
ставило отчет за четвъртото 
тримесечие, каквото е из-

111
▶ млн. лв. са приходите 
от дейността на Нео-
хим, реализирани през 
миналата година

1.85
▶ процента ръст до 27 лв. 
за брой отчетоха акции-
те на торовия завод на 
сесията вчера 

ЗСК-Лозово АД. Основни 
акционери в Завода за сто-
манобетонни конструкции е 
Лозово инвест ООД  с дял 
от 43.15%. Останалите ак-
ционери са физически лица. 
Компанията е наследник на 
бившата държавна фирма 
Стоманобетонни конструк-
ции. Последната сделка с 
публичната компания е от 
12 август 2008 г. при цена 
от 182.90 лв. Тази транзак-

 ▶ Само слабата активност на инвеститорите по позициите на десетте компании спасява 
цената им на сегашните нива

-41.47%

+257.16%

-41.49%

+248.03%

-20.83%

+119.23%

+58.74%

-63.20%

-41.47%

+257.16%

-41.49%
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+119.23%
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19 770

11 572

41 331

20 374

11 920

41 485

25 665

20 319

44 546

-5 291

-8 399

-3 091

Q2 2009 г.
Q3 2009 г.
Q4 2009 г.

Консолидирани резултати на Неохим АД,  в хил. лв. 

Приходи от продажби

Приходи от дейността

Разходи за дейността

Нетна печалба
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Два фонда за имоти заемат място в Топ 3 по най-висока цена

Непознати и слаболиквидни 
компании са най-скъпите на БФБ

4.4
▶ млн. лв. са приходите 
от продажби на Стара 
планина Холд за януари 
2010 г., като отчитат 
ръст от 37%

3.81
▶ процента беше 
ръстът в цената  
на акциите на  
синия чип  
М+С Хидравлик 

компанията от борсата. 

Последователи
На съвсем малко отстояние 
от ДЗИ седми се нареж-
дат акциите на Варна-плод 
АД. Те са на цена от 150 
лв. за брой. Производите-
лят на пластмасови кутии 
за акумулатори и основен 
доставчик на Монбат и Ел-
хим-Искра Акумпласт АД 
е оценяван на 138.4 лв. за 
акция. Последните две мес-
та остават за ТЕЦ Марица 
3 с цена от 134.63 лв. за 
акция и една от новите пуб-
лични компании Биоиасис. 
Дружеството, регистрирано 
с гръцки капитали, беше 
оценявано още по-скъпо, но 
след като увеличи капитала 
си със собствени средства, 
цената му се застопори на 
119 лв. за акция. 

Ниският обем търгувани 
акции и слабият интерес 
на инвеститорите са един-
ствените причини за по-
падането на компаниите в 
десетката на най-скъпите 
акции. Прави впечатление, 
че сред тях няма индексна 
компания. Единственото 
дружество, с което има по-
жива търговия, е Варна-
плод АД. А най-голямата 
компания е застрахова-
телят ЗПАД ДЗИ, който 
има капитализация от 598 
млн. лв. 

Мирослав иванов

Енемона 
увеличи успешно 
капитала си  
Инженеринговата 
компания Енемона 
АД е увеличила 
успешно капитала си с 
привилегировани акции, 
съобщиха от дружеството. 

Инвеститорите са 
записали 1 102 901 акции 
от новата емисия, което е 
18.48% от предложените 
книжа. 
Това означава, че 
дружеството е привлякло 
близо 11 млн. лв., тъй като 
емисионната стойност 
на новите книжа беше 
9.92 лв. Условието за 

успешно увеличение 
беше да се пласират 
минимум 1 млн. акции. 
Книжата на Енемона 
са със седемгодишен 
срок и задължително 
конвертиране в 
обикновени акции в края 
на периода. Акциите ще 
носят годишен дивидент 
от 99.2 ст.

Нови акции

Дружествата от групата на Стара 
планина излизат на печалба

Резултат

М+С Хидравлик 
продължава да свива 
продажбите си

Дружествата от групата на 
Стара планина Холд изли-
зат на печалба в края на 
януари 2010 г. Това показ-
ват окончателните данни 
на М+С Хидравлик АД, 
Хидравлични елементи и 
системи АД и Елхим-Ис-
кра АД. Производителят на 
акумулатори е с най-добрия 
резултат - печалба от 262 
хил. лв. Елхим-Искра има 
и най-голям скок в продаж-
бите си. В края на януари 
те достигат 2.4 млн. лв., 
което е ръст от 56.54% на 
годишна база. 

Принос
ХЕС има постъпления от 
продажби за 1.857 млн. 
лв., което е повишение от 

29.14%. Печалбата на ям-
болското предприятие е 39 
хил. лв. 

Приходите от реализи-
рани продажби на М+С 
Хидравлик обаче продъл-
жават да се свиват. През 
януари показателят на ма-
шиностроителя е 3.9 млн. 
лв., което е 17% спад на 
годишна база. Дружеството 
е реализирало 262 хил. лв. 
печалба. 

На консолидирана основа 
Стара планина Холд АД е с 
37% скок в продажбите до 
4.4 млн. лв.

очаквания
Прогнозите на мениджъри-
те в Стара планина са през 
февруари единствено Ел-
хим-Искра да отчете спад 
в продажбите си на месечна 
база. Очакванията са постъ-
пленията на компанията да 
са 2.3 млн. лв. Продажбите 

на М+С ще запазят нивата 
си от януари, като ще се 
повишат едва с 1000 лв., а 
показателят при ХЕС ще 
нарасне до 2.1 млн. лв. Хол-
дингът също ще реализира 
ръст на консолидираните 
продажби през февруари, 
като очакванията са те да 
достигнат 4.6 млн. лв.

Сесията вчера донесе 
най-силен ръст за акциите 
на М+С Хидравлик, което 
участва в изчисляването на 
бенчмарка Sofix. Капита-
лизацията на компанията 
се повиши с 3.81%, което 
изведе цената на затваря-
не до 5.398 лв. за акция. 
Най-малък ръст имаше по 
позицията на Елхим-Ис-
кра, което добави 2.04% 
към пазарната си оценка. 
Акциите на Стара планина 
Холд достигнаха 2.21 лв. за 
брой, след като се повиши-
ха с 2.79%.

ция е донесла печалба от 
8709.52% на инвеститора, 
продал книжата си. В края 
на 2009 г. дружеството от-
чита 48 хил. лв. печалба и 
продажби за 5.2 млн. лв. 

Едва на шесто място идва 
първата позната и попу-
лярна компания. С цена от 
155.00 лв. там се нарежда 
Застрахователно и преза-
страхователно акционерно 
дружество ДЗИ. Цената на 

дружеството очевидно не 
се харесва от инвестито-
рите, защото последната 
сделка с негови акции е 
от 20 февруари 2009 г. Тя 
донесе 55% доходност на 
продавача. Основен акци-
онер в компанията е KBC 
Insurance NV с дял от 85%. 
Инвестиционният фонд 
Джулиус Баер Интернешъ-
нъл държи малко над 5% и 
блокира делистването на 

И Алу-Пласт ЕАД влезе в списъка на проблемните облигации
искването на нормативната 
уредба. На 1 февруари ОББ 
обяви, че не може да пред-
стави доклад, който се изис-
ква от довереника, тъй като 
Алу-Пласт не е представило 
документи. Според изисква-
нията на ЗППЦК първо тряб-
ва да получим официалната 
информация, да изготвим 
доклада и да го предоставим 
публично на инвеститорите, 
каза Десимир Арнаудов. По 
думите му липсата на доку-
менти води до невъзможност 
да се направи анализ от бан-
ката довереник на облигаци-
онната емисия.

Проверка в Търговския 
регистър показва, че Алу-
Пласт не е прекратило дей-
ността си. Все още липсват и 
доказателства, че има прех-

Цифра на деня

11.071 
 ▶млрд. лв. достигна капитализацията на борсата след 

последната сесия

върляне на дейности във 
фирма със сходно име или 
изнасяне на бизнес. Преди 
време се появиха съмне-
ния, че емисията може да 
се окаже проблемна, защо-
то компанията е свързана 
със строителството, което 
пострада силно от кризата, 
коментират анализатори. 
Междувременно в. Пари 
научи, че проверка на обез-
печенията по емисията е 
показала, че те са налични.

на червено
Хорото на проблемните еми-
сии през 2010 г. поведе Ален 
мак. След като кредиторите 
отказаха мораториум върху 
лихвените плащания за една 
година, козметичната ком-
пания не успя да изплати 

дължимите суми в срок. Не 
успя да го направи и в 30-
дневния допълнителен срок. 
Това направи двете емисии 
предсрочно изискуеми.

От КТБ и ОББ, които са 
банките довереник на дъл-
говите книжа на Ален мак, 
вчера представиха покани за 
свикване на общо събрание 
на облигационерите, което 
ще се проведе на 10 март 
2010 г. Единствената точка 
в дневния ред и на двете по-
кани е обсъждане на бъдещи 
действия от кредиторите 
след предсрочната изискуе-
мост на дълговите книжа.

Известни проблеми с дъл-
говите книжа изпитва и 
туристическата компания 
Алма тур БГ АД.  

Атанас Христов

Енемона  АД
Лева

8,0

8,5

9,0

9,5

10,0

24.02.109.02.1025.01.10

9.45
+3.85%

 ▶ само слабата активност на инвеститорите по позициите на десетте компании спасява 
цената им на сегашните нива СниМка БоБи Тошев

Приходи от продажби, в хил. лв.

4426

+37.45%+37.45%

Стара планина Холд АД

3899

-17.27%-17.27%

М+С Хидравлик АД

1857

+29.14%+29.14%

Хидравлични елементи 
и системи АД

2381

+56.54%+56.54%

Елхим-Искра АД



Щатският долар продължи 
възходящото си движение

Валута на деня

0.71
 ▶процента поевтиня паун-

дът спрямо американския 
долар до стойност от 
1.5287 GBP/USD

Промяна
CHF

+0.05%
Франкът продължи на зелено

GBP

-0.39%
Лирата с пасив за деня

RUB

+0.23%
Рублата добави стойност

 ▶  Новината, че кредитният рейтинг на Гърция може 
да бъде понижен, оказа натиск върху борсите

Поредната порция 
разнопосочни новини 
за щатската икономика 
доведе до ново поскъп-
ване на долара по време 
на вчерашната сесия. 
Поръчките на стоки с 
дълготрайна употреба 
отчетоха най-голямото 
си повишение за послед-
ните седем месеца, като 
непосредствено след 
обявяването на данните 
EUR/USD се понижи до 
нива 1.3451. 

Стана ясно още, че бро-
ят на подадените молби 
за помощи при безра-
ботица в САЩ нараства 

през последната седми-
ца, като този факт доведе 
до значителен спад на 
щатските индекси. 

Новината, че кредит-
ният рейтинг на Гърция 
може да бъде понижен, 
оказа допълнителен 
натиск върху световни-
те борси, пораждайки 
опасения, че 2010 г. може 
да се бъде подобна на 
2008 г.  
Междувременно в 
средата на седмица-

та председателят на 
Федералния резерв Бен 
Бернанке посочи в свое 
изказване, че амери-
канската икономика все 
още не е започнала да се 
развива стабилно след 
кризата. 

Именно поради тази 
причина е твърде веро-
ятно нивото на лихвите 
в страната да остане 
без промяна не само в 
близко, но и в далечно 
бъдеще.

коментар
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Промяна 
Опасност за 
рейтинга на 
Япония   

 ▶Перспективата пред 
кредитния рейтинг на 
държавните ценни книжа 
на Япония може да бъде 
намалена. За това алар-
мира рейтинговата аген-
ция Moody’s. В момента 
дългосрочните държав-
ни облигации на Япония 
имат рейтинг аа2 със 
стабилна перспектива. 
Промяната на перспекти-
вата пред рейтинга може 
да стане отрицателна, 
ако правителството на 
Япония не редуцира дър-
жавния дълг.

иво Георгиев, 
Елана трейдинг

Броят на 
подадените 

молби за помощи 
при безработица 
в САЩ нараства 
през последната 
седмица, което 
доведе до спад на 
индекси

Валута Код За  Стойност 
Currency Code For Rate 
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
Унгарски форинт HUF 1000 7,2710
Индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
Исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,5203
Литовски литаc LTL 1000 1,2179
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
Филипинско песо PHP 10 9,9854
Полска злота PLN 100 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
Сингапурски долар SGD 10 1,9333
Словашка крона SKK 10 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

За 1 AUD CAD CHF BRL CZK DKK EEK GBP HUF JPY NOK NZD PLN SEK TRY USD EUR

AUD * 1,06359 1,03779 0,61536 0,05855 0,20404 0,09706 1,72391 0,03519 0,01259 0,18887 0,77721 0,38035 0,15576 7,26810 1,12580 1,51860

CAD 0,94021 * 0,97574 0,57857 0,05505 0,19184 0,09125 1,62084 0,03308 0,01183 0,17758 0,73075 0,35761 0,14645 6,83355 1,05849 1,42780

CHF 0,96359 1,02486 * 0,59296 0,05642 0,19661 0,09352 1,66114 0,03390 0,01213 0,18199 0,74891 0,36650 0,15009 7,00344 1,08481 1,46330

BRL 1,62505 1,72839 1,68646 * 0,09515 0,33157 0,15772 2,80145 0,05718 0,02045 0,30692 1,26302 0,61809 0,25312 11,81105 1,82948 2,46780

CZK 17,07827 18,16429 17,72365 10,50936 * 3,48462 1,65754 29,44142 0,60090 0,21494 3,22554 13,27348 6,49577 2,66011 124,12654 19,22671 25,93499

DKK 4,90104 5,21270 5,08625 3,01593 0,28698 * 0,47567 8,44896 0,17244 0,06168 0,92565 3,80916 1,86412 0,76338 35,62125 5,51759 7,44270

EEK 10,30336 10,95856 10,69272 6,34032 0,60330 2,10228 * 17,76208 0,36253 0,12968 1,94598 8,00792 3,91891 1,60485 74,88584 11,59952 15,64664

GBP 0,58008 0,61696 0,60200 0,35696 0,03397 0,11836 0,05630 * 0,02041 0,00730 0,10956 0,45084 0,22063 0,09035 4,21605 0,65305 0,88090

RUB 284,20992 302,28309 294,95011 174,89264 16,64161 57,98971 27,58420 489,95273 * 3,57699 53,67819 220,89205 108,10004 44,26845 2065,66584 319,96346 431,60002

JPY 79,45513 84,50775 82,45771 48,89385 4,65241 16,21189 7,71157 136,97361 2,79565 * 15,00654 61,75367 30,22098 12,37591 577,48775 89,45057 120,66023

NOK 5,29470 5,63140 5,49479 3,25817 0,31003 1,08032 0,51388 9,12759 0,18630 0,06664 * 4,11512 2,01385 0,82470 38,48241 5,96077 8,04051

NZD 1,28665 1,36847 1,33527 0,79176 0,07534 0,26253 0,12488 2,21806 0,04527 0,01619 0,24301 * 0,48938 0,20041 9,35147 1,44851 1,95390

PLN 2,62914 2,79633 2,72849 1,61788 0,15395 0,53644 0,25517 4,53240 0,09251 0,03309 0,49656 2,04340 * 0,40951 19,10883 2,95988 3,99260

SEK 6,42015 6,82841 6,66276 3,95073 0,37592 1,30996 0,62311 11,06776 0,22589 0,08080 1,21256 4,98983 2,44192 * 46,66226 7,22780 9,74961

TRY 0,13759 0,14634 0,14279 0,08467 0,00806 0,02807 0,01335 0,23719 0,00484 0,00173 0,02599 0,10694 0,05233 0,02143 * 0,15490 0,20894

USD 0,88826 0,94474 0,92182 0,54660 0,05201 0,18124 0,08621 1,53128 0,03125 0,01118 0,16776 0,69037 0,33785 0,13835 6,45594 * 1,34890

EUR 0,65850 0,70038 0,68339 0,40522 0,03856 0,13436 0,06391 1,13520 0,02317 0,00829 0,12437 0,51180 0,25046 0,10257 4,78607 0,74134 *

▶ курсове за 
митнически  
оценки

▶ Европейски валути според националните банки

Валутният курс за митнически цели е 
курсът на БНБ определен в предпоследната 
сряда от месеца и публикуван този или 
на следващия ден, който се използва през 
следващия календарен месец, освен ако не 
бъде заменен от курса определен по чл. 91 от 
ППЗМ. Курсовете сa валидни до 24.00 часа на 
28.02.2010.

 Беларуска 
USD 2931 BYR
EUR 3951,73 BYR
GBP 4471,67 BYR
RUB 1,03 BYR
 Естонска 
USD 11,6 EEK
EUR 15,65 EEK
CHF 10,69 EEK
GBP 17,74 EEK
DKK 2,1 EEK
 Латвийска 
USD 0,53 LVL
EUR 0,71 LVL
CHF 0,48 LVL
GBP 0,8 LVL
BGN 0,36 LVL

 Литовска 
USD 2,55 LTL
EUR 3,45 LTL
CHF 2,36 LTL
GBP 3,94 LTL
 Молдовска 
USD 12,83 MDL
EUR 17,33 MDL
GBP 19,6 MDL
RUB 0,43 MDL
 Руска 
USD 30,1 RUB
EUR 40,59 RUB
CHF 27,74 RUB
GBP 45,93 RUB
UAH 3,77 RUB
BYR 1,03 RUB

 Украинска 
USD 7,98 UAH
EUR 10,76 UAH
CHF 7,35 UAH
GBP 12,17 UAH
RUB 0,27 UAH
 Грузинска 
USD 1,73 GEL
EUR 2,33 GEL
CHF 1,6 GEL
GBP 2,64 GEL
 Полска 
USD 2,97 PLN
EUR 3,99 PLN
CHF 2,73 PLN
GBP 4,53 PLN
CZK 0,15 PLN

 Казахстан 
USD 147,32 KZT
EUR 198,58 KZT
JPY 1,65 KZT
GBP 224,76 KZT
RUB 4,89 KZT
 Унгарска 
USD 200,27 HUF
EUR 270,1 HUF
CHF 184,65 HUF
GBP 306,33 HUF
CZK 10,43 HUF
 Чешка 
USD 19,23 CZK
EUR 25,94 CZK
CHF 17,72 CZK
GBP 29,44 CZK

HUF 9,6 CZK
 Азербайджан 
USD 0,81 AZN
EUR 1,09 AZN
GBP 1,23 AZN
 Македонска 
USD 45,51 MKD
EUR 61,31 MKD
GBP 91,47 MKD
 Хърватска 
USD 5,39 HRK
EUR 7,28 HRK
CHF 4,98 HRK
GBP 8,25 HRK
PLN 1,83 HRK
JPY 6,05 HRK
TRY 3,46 HRK

 Албанска 
USD 103,1 ALL
EUR 138,97 ALL
GBP 157,29 ALL
 Румънска 
USD 3,06 RON
EUR 4,13 RON
CHF 2,82 RON
GBP 4,67 RON
JPY 3,43 RON
 Турска 
USD 1,56 TRY
EUR 2,1 TRY
CHF 1,43 TRY
GBP 2,38 TRY
JPY 1,75 TRY
RUB 0,05 TRY

▶ Преизчислени курсове за 26.02.2010

Валута Код За  Стойност Разлика
Currency Code For Rate Difference
ЕВРо EUR 1 1,96 0
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1 1,28792 0,00043
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 7,92540 0,00064
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1 1,36982 0,00268
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,33659 0,00073
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,12389 0,00914
ЧЕШКА КРоНА CZK 100 7,54128 -0,01602
ДАТСКА КРоНА DKK 10 2,62785 0,00000
ЕСТоНСКА КРоНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,22026 -0,00861
ХоНКоНгСКИ ДоЛАР HKD 10 1,86755 0,00813
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,69028 -0,00003
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 1000 7,23176 0,00133
ИНДоНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,55110 0,00092
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,12933 0,00993
ИСЛАНДСКА КРоНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПоНСКА йЕНА JPY 100 1,62094 0,01990
ЮжНоКоРЕйСКИ ВоН KRW 1000 1,24655 -0,00765
ЛИТоВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75741 0,00000
МЕКСИКАНСКо ПЕСо MXN 10 1,13060 0,01078
МАЛАйЗИйСКИ РИНгИТ MYR 10 4,25606 0,01412
НоРВЕжКА КРоНА NOK 10 2,43247 -0,00349
НоВоЗЕЛАНДСКИ ДоЛАР NZD 1 1,00099 -8,98385
ФИЛИПИНСКо ПЕСо PHP 100 3,13324 0,00551
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 10 4,89864 0,00000
НоВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,74026 0,00000
РУСКА РУБЛА RUB 100 4,81791 0,01125
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10 2,00606 0,00726
СИНгАПУРСКИ ДоЛАР SGD 1 1,02782 0,00377
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,37850 0,00822
НоВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,36073 0,02859
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1 1,44994 0,00620
ЮжНоАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 1,85381 -0,00256
ЗЛАТо (1 ТРой УНцИЯ) XAU 1 1582,43000 5,01000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 26.02.2010 година. Тези курсове се 
основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕцБ за съответния ден, и се 
прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

ВАЛУТА Код Купува Продава  Hай-висока Hай-ниска
Currency Code Buy Sell High Low
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1,35 1,35 1,35 1,35
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,88 0,88 0,88 0,88
ЯПоНСКА йЕНА JPY 120,2 120,23 122,29 119,86
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1,46 1,46 1,46 1,46
НоРВЕжКА КРоНА NOK 8,04 8,05 8,06 8,03
ШВЕДСКА КРоНА SEK 9,76 9,76 9,81 9,73
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1,43 1,43 1,43 1,42
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1,52 1,52 1,52 1,51
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 270,52 270,79 270,88 268,95
ЧЕШКА КРоНА CZK 25,94 25,97 25,96 25,84
РУСКА РУБЛА RUB 40,58 40,59 40,61 40,47
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 4 4 4 3,97

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 25.02.2010 г.

EUR/USD
долара за евро

1,000

1,175

1,350

1,525

1,700

25.02.1015.12.095.10.0924.07.0914.05.0925.02.09

1.3495
-0.32%

USD/BGN
лева за долар

1,000

1,175

1,350

1,525

1,700

25.02.1015.12.095.10.0924.07.0914.05.0925.02.09

1.4495
+0.33%
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Сделка с ДЗИ застрахова 
пазара от замръзване

Борсов коментар

Единична сделка за 
30 000 акции на ДЗИ 
повиши оборота на БФБ и 
го извади от точката му на 
замръзване. Книжата пре-
минаха на извънрегулира-
ния пазар при цена от 90 
лв. за брой. Това е доста 
под пазарната стойност на 
акциите, които се котират 
на 155 лв. за брой. Из-
търгуваните вчера книжа 
бяха за 2.743 млн. лв.

Прехвърляния на 
ОТС пазара имаше и на 
акции от Тодоров АД. По 
позицията на винопроиз-
водителя преминаха 44 
хил. акции в две тран-
закции по 22 000 ценни 
книги. Цената беше 0.25 
лв. за брой. На два пъти 
бяха изтъргувани по 15 
900 акции и на Уеб Медия 
Груп АД.

На регулирания пазар 
търговията беше из-
ключително замряла. Това 
донесе оборот от 411 хил. 
лв. И четирите индекса 
приключиха сесията с 
повишение. Най-голямо 
беше то при широкия из-

мерител BG40, който пос-
къпна с 0.37% до 118.07 
пункта. Веднага след него 
беше BGREIT. Измерите-
лят на фондовете за имо-
ти достигна 44.76 пункта, 
което е повишение от 
0.36%. Sofix се нареди на 
трето място с увеличение 
от едва 0.17% до 426.21 
пункта, а последен беше 
BGTR30. Равнопретегле-
ният индикатор поскъпна 

И четирите 
индекса 

завършиха сесията 
с повишение

Написаното не е препоръка за 
покупка или продажба на акции.

с 0.10% до 327.04 пункта. 

Инвеститорите бяха 
най-активни с книжата 
на Зърнени храни Бълга-
рия АД. По позицията се 
размениха 56 145 пункта. 
Цената им се понижи с 
3.22% до 0.60 лв. за брой. 
На второ място бяха 
обикновените акции на 
Химимпорт. Борсовите 
играчи си размениха 29 

430 от тях. Цената им 
се понижи с 0.73% и 
достигна 2.70 лв. за брой. 
Арома АД също беше във 
фокуса на инвеститорите. 
Преминаха 20 000 акции 
на козметичната компа-
ния. Цената им се понижи 
със 7.2% до 1.401 лв. за 
брой.  

▶ Търговия на БФБ

Нагоре Надолу Обем
Зърнени храни България: 56 145

  -3.23%

Химимпорт АД: 29 430  

 -0.74%
Арома АД: 20 000 

   -7.22%

Български тХ: 5   

-34.63%
 

Марицатекс АД: 38   

-19.98% 
Мел инвест холдинг АД: 50 

 

Меком АД: 2722  

+10.00% 

Благоевград Бт АД: 5

+8.66%
ФЗЗ Мел инвест: 2700  

+6.67%

6AB  1.00 BGN  Албена АД 183 42,05 43 42,99 43 43 2,26% 5,935 1,950 0,560

5ALB 1.00 BGN  Албена ИХ АД 120 5,9 5,86 5,86 5,86 5,86 -0,63% 14,611 3,826 0,375

6AR 1.00 BGN  Арома АД 20000 1,51 1,4 1,4 1,4 1,4 -7,22% 13,958 0,416 0,658

5BN  1.00 BGN  БАКБ АД 100 16 16 15,81 15,96 15,81 -1,19% 6,290 1,772 0,942

4BN 1.00 BGN  Балкан АД 855 10,81 11 10,81 10,96 11 1,75% 12,115 0,567 0,656

4BU  1.00 BGN  Балканкар-Заря АД 270 0,8 0,81 0,81 0,81 0,81 0,25% 6,180 0,053 0,429

6BMA 1.00 BGN  БенчМарк фонд имоти АДСИЦ 81 0,44 0,45 0,45 0,45 0,45 2,30%   

5BI  1.00 BGN  Бианор Холдинг АД 920 3,51 3,6 3,6 3,6 3,6 2,57% 18,859 0,511 0,899

5BP  1.00 BGN  Билборд АД 400 1,1 1,1 1,07 1,09 1,07 -2,45% 16,373 0,577 0,457

53B  1.00 BGN  Биовет АД 144 8,2 8,56 7,71 8,28 7,71 -6,00% 20,109 0,503 0,863

55B  1.00 BGN  Благоевград-БТ АД 5 33,5 36,4 36,4 36,4 36,4 8,66% 14,060 0,537 0,485

5BT  1.00 BGN  БТК АД 737 2,7 2,78 2,7 2,7 2,7 -0,04% 28,908 0,851 2,083

6B2  1.00 BGN  БТХ АД 5 7,65 5 5 5 5 -34,63% 2,317 0,102 1,247

5BA  1.00 BGN  Българска ХК АД 50 1,98 2 2 2 2 0,96%  0,849 0,374

4VT  1.00 BGN  Верея-тур АД 20 20 20 20 20 20 0,00% 3,603 0,419 0,427

5DOV 1.00 BGN  Доверие ОХ АД 390 3,23 3,21 3,2 3,21 3,2 -0,68%  0,234 0,222

4EH  1.00 BGN  Еврохолд България АД 16019 1,35 1,33 1,3 1,31 1,33 -0,97%   0,471

4EC  1.00 BGN  ЕЛАРГ ФФЗЗ АДСИЦ 1512 0,76 0,77 0,77 0,77 0,77 0,92% 6,921 2,293 0,649

52E  1.00 BGN  Елхим Искра АД 2184 1,96 2,04 1,97 2,02 2 2,04% 16,953 1,122 1,068

57E  1.00 BGN  ЕМКА АД 100 3,3 3,01 3,01 3,01 3,01 -8,79%   1,729

5EO  1.00 BGN  Етропал АД-Етрополе 910 2,26 2,26 2,25 2,25 2,25 -0,44% 22,590 0,747 1,818

BLKB 1.00 %BG  ЖКЗ, издадени по ЗОСОИ 5000 0,17 0,17 0,17 0,17 0,17 -1,76%   

5IC  1.00 BGN  ЗД Евро инс АД 5550 1,5 1,51 1,5 1,5 1,5 0,07% 2,793  0,735

T43  1.00 BGN  Зърнени Храни България АД 56145 0,62 0,62 0,6 0,6 0,6 -3,22% 13,320 0,604 0,518

3Z4  1.00 BGN  ИД Златен лев АД 24 4,01 4,2 4,2 4,2 4,2 4,69%   

9IPA 1 000.00 EUR  Източна газова компания АД 1 99 99 99 99 99 0,00%   

4ID  1.00 BGN  ИХ България АД 748 1,43 1,42 1,42 1,42 1,42 -0,63%  0,504 0,303

6K1  1.00 BGN  Каолин АД 380 5,65 5,7 5,63 5,66 5,63 -0,35% 19,494 1,097 1,244

BLKD 1.00 %BG  КЗ, издадени по ЗОСОИ 127800 0,18 0,17 0,17 0,17 0,17 -2,86%   

4KS  1.00 BGN  Котлостроене АД 49 21 21 21 21 21 0,00% 6,271 0,863 0,954

6C9  10.00 BGN  КТБ АД 45 60 61,75 60 61,08 61,75 2,91% 7,065 2,101 1,440

5MH 1.00 BGN  М+С хидравлик АД 67 5,2 5,4 5,12 5,37 5,4 3,81% 77,751 1,482 1,851

4MJ  1.00 BGN  Марицатекс АД 38 4,2 3,36 3,36 3,36 3,36 -19,98%   0,196

MKX 1.00 BGN  Меком АД 2722 0,55 0,61 0,59 0,6 0,61 10,00%   

4MB 1.00 BGN  Мел инвест холдинг АД 50 1,4 1,3 1,2 1,25 1,2 -14,28% 35,812 5,039 0,793

5MB 1.00 BGN  Монбат АД 1999 6,5 6,5 6,36 6,43 6,5 -0,01% 16,168 2,238 2,130

5MY 1.00 BGN  Мостстрой АД 113 3,25 3,17 3,15 3,17 3,17 -2,43%   2,669

3NB  1.00 BGN  Неохим АД 2 26,51 27 27 27 27 1,85%  0,896 0,693

5ORG 1.00 BGN  Оргахим АД 9 78,5 78,6 78,5 78,55 78,5 0,00%  0,389 0,663

5OTZ 1.00 BGN  ОЦК АД 255 13,78 13,65 13,64 13,64 13,64 -0,98%  1,000 2,187

4PV  1.00 BGN  Пампорово АД 50 8 8 8 8 8 0,00%  1,323 0,446

5PET 1.00 BGN  Петрол АД 392 4,54 4,25 4,1 4,12 4,25 -6,39%  0,293 14,366

4PF  1.70 BGN  Пещоремонт АД 29 1,7 1,7 1,7 1,7 1,7 0,00%  0,137 0,151

5F4  1.00 BGN  ПИБ АД 3983 2,43 2,44 2,41 2,42 2,41 -0,74% 6,630 0,627 0,665

BLKC 1.00 %BG  ПКБ, издадени по ЗСПЗ и ЗВСВГЗГФ 45019 0,16 0,17 0,16 0,16 0,16 1,86%   

51P  1.00 BGN  Полимери АД 40 1,65 1,63 1,63 1,63 1,63 -1,21%  0,241 0,042

6S7  1.00 BGN  Синергон Холдинг АД 1280 1,8 1,9 1,8 1,88 1,9 5,50% 1,625 0,253 0,306

3JL  1.00 BGN  Слънчев бряг АД 15 5,79 5,85 5,81 5,83 5,81 0,28%  15,115 0,171

3JR  1.00 BGN  Софарма АД 8128 4,01 4,04 4,01 4,02 4,03 0,47% 16,151 1,117 2,132

6SO  1.00 BGN  София Комерс-Заложни къщи АД 1820 4 4 3,95 3,96 4 0,00%   

SPV  1.00 BGN  Спарки АД 200 3,1 3,19 3,19 3,19 3,19 2,90%  2,293 1,010

5SR  1.00 BGN  Стара планина Холд АД 2900 2,15 2,3 2,2 2,27 2,21 2,79% 117,798 0,985 0,919

5T6  1.00 BGN  Тодоров АД 878 0,38 0,4 0,4 0,4 0,4 5,26%   

3TV  1.00 BGN  Топливо АД 100 4,5 4,42 4,4 4,42 4,4 -2,20%  0,129 0,191

T57  1.00 BGN  Трейс груп холд АД 168 76,5 76,7 75,2 75,98 76 -0,65% 44,000 1,123 3,278

3U9  1.00 BGN  Унипак АД 100 3,5 3,5 3,5 3,5 3,5 0,00%   

4F6  1.00 BGN  Фазерлес АД 33 40 40 40 40 40 0,00% 46,924 1,301 0,942

6A7  1.00 BGN  ФЗЗ Мел инвест АДСИЦ 2700 0,75 0,8 0,79 0,79 0,8 6,67% 8,791 4,058 0,671

4HE  1.00 BGN  ХЕС АД-Ямбол 50 5,5 5,65 5,65 5,65 5,65 2,73%  0,828 0,753

6C4  1.00 BGN  Химимпорт АД 29430 2,72 2,72 2,7 2,71 2,7 -0,73% 3,014 0,429 0,507

6C4P 1.00 BGN  Химимпорт АД 15433 2,82 2,8 2,79 2,8 2,79 -1,03%   

4CK  1.00 BGN  Химко АД 5840 0,1 0,1 0,09 0,09 0,09 -3,12%  2,018 

5V2  1.00 BGN  Холдинг Варна АД 89 9 9,04 8,51 8,89 8,51 -5,43% 4,734 0,983 0,264

6H2  1.00 BGN  Холдинг Пътища АД 643 2,4 2,39 2,38 2,38 2,39 -0,67%  0,362 1,845

4HS  1.00 BGN  Холдинг Света София АД 17 0,45 0,45 0,45 0,45 0,45 0,00% 7,290 0,592 0,437

4CF  1.00 BGN  ЦКБ АД 7109 1,28 1,29 1,28 1,28 1,28 -0,16% 4,872 0,551 0,442

4PX  1.00 BGN  Юрий Гагарин АД 342 38,5 35 31,52 34,16 35 -9,09% 10,470 0,737 0,703

 Код   Номинал   Име Обем   Oтваряне  Висока   Ниска  Средна   Затваряне   Промяна (%) P/E P/S P/B
    (лотове)

 Код   Номинал   Име Обем   Oтваряне  Висока   Ниска  Средна   Затваряне   Промяна (%) P/E P/S P/B
    (лотове)

-14.29%

Мирослав иванов 
mivanov@pari.bg

“Руен Холдинг” Ад, гр. Кюстендил, уведомява, че е публикувал в 
Комисията за финансов надзор и “БФБ-София” АД Консолидирания фи-
нансов отчет за ІV-то тримесечие на 2009 година. Желаещите могат да 
се запознаят с отчета в седалището на дружеството, гр.Кюстендил, 
ул. ”Оборище” 5, всеки работен ден от 9 до 17 часа.

СгАМ Фонд (SGAM Fund)
Инвестиционно дружество от отворен тип

Адрес на управление: булевард “Роаял” № 16, L-2449, Люксембург
(Дружествен и търговски регистър - Люксембург, раздел B номер 25.970)

СЪоБЩение до АКЦионеРиТе и оБЩеСТВеноСТТА

Съветът на директорите на СГАМ Фонд („Дружеството”) уведомява 
обществеността и Акционерите за следните решения, взети относ-
но Дружеството: 

ЗАМЯнА нА дЖи ел дЖи ПАРТнЪРС Ю КеЙ (GLG PARTNERS UK) 
КАТо ПодМенидЖЪР нА инВеСТиЦиТе

1) Съветът на директорите взе решение да одобри прекратяването 
на Договора за под-управление на инвестициите между С2Ж (S2G) и Джи 
Ел Джи Партнърс Ю Кей  (GLG Partners UK), считано от 1 март 2010 г. 
относно следните Подфондове: 

- СГАМ Фонд / Акции на водещи компании от Еврозоната (SGAM Fund / 
Equities Concentrated Euroland)  

- СГАМ Фонд / Акции на водещи европейски компании (SGAM Fund / 
Equities Concentrated Europe) 

- СГАМ Фонд / Акции от Еврозоната (SGAM Fund / Equities Euroland) 
Вследствие на горното, С2Ж (S2G) остава Мениджър на инвестиции-

те на горепосочените Подфондове, считано от 1 март 2010 г. 

Акционерите в горепосочените Подфондове могат в срок от 
един месец от публикуване на настоящото съобщение да заявят 
за обратно изкупуване или да конвертират Акциите си в Акции 
на друг Подфонд на дружеството безплатно по начина, посочен 
в актуалния Проспект. 

Зърнени Храни България
Лева

0,00

0,25

0,50

0,75

1,00

25.02.109.02.1025.01.10

0.6
-3.23%

Арома АД
Лева

0,00

0,75

1,50

2,25

3,00

25.02.102.02.104.01.103.12.0916.11.09

1.401
-7.22%

Sofix
Пунктове

200

300

400

500

25.02.1023.11.0927.08.093.06.0925.02.09

426.21
+0.17%

Индексът на сините чипове 
отчете минимално повишение

600



  16    ИнвестИтор
pari.bg  Петък 26 февруари 2010  

Черна седмица за борсата в Турция
Основният борсов 
индекс на страната ISE 
100 загуби вчера 2.68% 
от стойността си 

Политическата нестабил-
ност в Турция разлюля ка-
питаловите и валутните 
пазари в страната. Основ-
ният борсов индекс ISE 
100 малко след 16 часа 
българско време загуби 
2.68% от стойността си до 
48 330.55 пункта. В сряда 

спадът беше още по-голям -  
показателят се понижи с 
3.42%. 

Причини
Капиталовите пазари в 
Турция буквално се сри-
наха, след като в началото 
на седмицата бяха аресту-
вани 40 бивши и настоящи 
военни с обвинение за опит 
за преврат. Заради арестите 
напрежението между пре-
миера Реджеп Ердоган и 
армията е толкова голямо, 

че специалистите се опа-
сяват от сериозно разкла-
щане на икономическата и 
политическата стабилност 
в Турция. 

ефект
По време на вчерашна-
та търговия на валутните 
пазари доларът поскъпна 
с 0.97% спрямо турска-
та лира. Курсът на двой-
ката USD/TRL достигна 
1.5594. 

Магдалена Иванова

1.5594
▶ достигна курсът на 
долара спрямо турската 
лира

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 26.02.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд

Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 19.01.2010 до 28.01.2010
Лимитиран период” от 29.01.2010 до 28.04.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)

балансиран 4.8441 4.8683  5.0379 4.8441 4.7472   -5.93% 11.76% -14.61% -29.63% 21.01.2008
фонд в акции 6.6672 6.7005  6.9339 6.6672 6.5339   -5.88% 13.81% -2.93% -17.88% 23.01.2008
високодоходен 10.0776 10.2288  10.4807 0.0000 0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.4803    2.4803    -0.48% 28.25% 27.08% -58.71% 12.11.2007
балансиран 2.9274    2.9274    -1.59% 24.18% 14.21% -52.35% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв      до 6 месеца  над 6 месеца      
паричен пазар 10.8623  10.8569  10.8406 10.8515 10.8515 10.8569 1.07% 0.12% 6.43% 6.12% 06.10.2008
балансиран 10.7914  10.7377  10.6303 10.6840  0.0000 0.26% 6.51% 14.92% 5.37% 06.10.2008
фонд в акции 10.2229  10.1720  10.0194 10.0703  0.0000 -1.06% 10.02% 21.06% 1.26% 06.10.2008

балансиран 13.5874    13.4529    0.23% 6.75% 12.84% 7.31% 14.12.2005
фонд в акции 8.3456    8.2630    -1.35% 14.10% 8.92% -4.04% 01.03.2006
балансиран 5.7122    5.6556    -3.38% 10.68% -4.72% -14.38% 21.06.2006
фонд в акции 8.0110    7.7777    -1.80% 15.18% 21.23% -11.48% 05.02.2008
фонд в акции 10.8232    10.5080    2.40% 8.43% 9.27% 2.43% 05.02.2008
паричен пазар 11.5026    11.5026    1.39% 0.21% 9.01% 8.41% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 82.5042    82.2154  82.5042  -0.52% 4.01% 12.02% -5.36% 20.11.2006
фонд в акции 51.1568    50.9010  51.1568  -1.43% 2.25% 7.67% -14.96% 20.11.2006
фонд в акции 70.2012    69.8502  70.2012  1.83% 4.54% 17.67% -12.43% 03.10.2007
             
фонд в акции 100.2790    98.7860    -3.05% 2.24% 1.18% -0.15% 04.01.2007
балансиран 82.2472    81.0226    -1.44% 0.64% -1.73% -7.58% 25.06.20077
             
фонд в облигаци 1.26571    1.26319    1.26% 0.97% 5.55% 5.69% 01.12.2005
балансиран 1.07482    1.06840    -0.41% 6.15% 10.08% 1.64% 01.12.2005
фонд в акции 0.77596    0.76444    -0.73% 15.18% 26.94% -6.39% 01.03.2006
фонд в акции 0.73152    0.72714    -0.33% 3.22% -0.31% -14.77% 07.03.2008
ниско рисков 1.03263    1.02954    0.66% N/A N/A N/A 07.05.2009

фонд в облигаци 104.1245    103.0884    0.85% 9.62% 15.64% 0.84% 07.12.2005
балансиран 110.3949    109.2965    0.10% 8.51% 9.71% 2.39% 06.03.2006
фонд в акции 91.0744    89.7185    0.54% 14.45% 23.39% -0.56% 20.06.2005
фонд в акции 116.5839    116.5839    1.48% 0.63% 6.26% 6.82% 31.10.2007
ниско рисков 91.9566    91.5891    1.86% 3.36% -7.64% -4.03% 01.02.2008
ниско рисков 103.0111  102.9082  0.0000  0.0000  0.48% N/A N/A 4.46% 01.07.2009

            
балансиран 4.9163     4.8869     -0.02% 9.99% 14.22%*** 5.41% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 1.0411  1.0360   1.0334  1.0282     N/A N/A N/A*** N/A 01.06.2009
   
балансиран 18.6120     18.4822     -0.63% 9.19% 4.47% 12.21% 28.09.2004
фонд в акции 11.9630    11.7966     -1.98% 12.90% 5.05% 4.27% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3327     1.3130     2.86% 13.15% 19.85% 3.93% 10.05.2004
фонд в акции 0.7543     0.7432    8.12% 18.82% 63.56% -8.38% 04.10.2006
фонд в акции 0.9028     0.8895    2.96% 15.29% 8.42% -5.05% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 127.7195  127.5285  127.2740    1.05% 3.45% 3.96% 6.52% 04.05.2006
балансиран 15.0239  15.0239  14.8751    -0.16% 8.52% 6.88% 8.52% 17.12.2004
фонд в акции 0.7436  0.7363  0.7290    -0.76% 15.49% 16.44% -7.95% 04.05.2006
             
балансиран 794.1780    788.2365    1.83% 8.58% 25.89% -11.54% 09.05.2008
фонд в акции 720.4739    715.0838    1.62% 10.25% 31.58% -15.63% 09.05.2008
             
ниско рисков 10.9967    10.9967    1.17% 2.56% 5.10% 2.36% 30.01.2006
балансиран 119.5303    119.5303    -0.41% 8.54% 13.94% 2.36% 30.01.2005
фонд в акции 6.9592    6.9592    -1.20% 18.76% 38.02% -8.51% 30.01.2006
фонд в акции 10.0801    10.0801    0.11% 1.56% 0.74% 0.75% 30.01.2009
          
фонд в акции 9.6180    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5254  0.5228  0.5202    -0.19% 6.96% 10.42% -24.89% 19.11.2007
балансиран 0.7475  0.7449  0.7423    0.14% 3.41% 6.07% -12.19% 19.11.2007
ниско рисков 0.9732  0.9717  0.9703    0.91% 2.42% 5.72% -1.26% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2229  1.2211  1.2193    0.97% 0.64% 7.19% 5.19% 16.03.2006
консервативен 1.2465  1.2428  1.2391    1.70% 1.39% 8.55% 5.66% 16.03.2006
балансиран 0.8702  0.8667  0.8632    0.08% 5.69% 6.46% -3.56% 16.03.2006
фонд в акции 0.6684  0.6651  0.6618    -0.94% 10.49% 10.91% -9.81% 16.03.2006
балансиран 0.7704  0.7673  0.7642    0.93% 7.53% 9.12% -12.19% 11.02.2008
консервативен             19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0530  1.0530  0.9026    N/A N/A N/A N/A 
           
паричен пазар 1.1530    1.1530   0.64% 0.22% 3.85% 3.56% 15.11.2005 
балансиран 1.0149   до 90 дни  над 90 дни  0.06% 3.98% 12.26% 0.11% 12.09.2005
    0.9998  1.0099      

балансиран 8.1815    8.1815   -0.40% 11.64% 27.88% -4.90% 01.03.2006
фонд в акции 6.9881    6.9881   -0.32% 14.93% 38.39% -8.59% 01.03.2006
фонд в акции 2.7830    2.7830   -0.77% 14.08% 22.89% -35.70% 05.04.2007
консервативен 10.3010    10.3010   -1.23% 1.86% 1.67% 2.49% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В                                     Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000                  инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7633 0.7595 0.7576 0.7520 0.7520 0.7558  0.7370 3.64% 14.27% 21.76% -7.29% 22.05.2006
фонд в акции 0.4212 0.4192 0.7576 0.4150 0.4150 0.4171  0.4067 0.97% 25.20% 76.30% -26.78% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 315.2200    314.2758    0.86% 2.07% 5.01% 7.42% 17.11.2003
ниско рисков 13.1895    12.9296    0.19% 5.81% 10.79% 6.49% 27.12.2005
балансиран 12.1933    11.8347    -0.64% 7.39% 15.97% 4.38% 27.12.2005
фонд в акции 8.6033    8.3503    -2.18% 13.32% 26.85% -3.79% 07.09.2005
балансиран 20.2555    20.2555    -0.12% 3.75% 9.47% 0.53% 08.10.20077
             
фонд в акции 6.6460    6.6128    -1.79% 12.27% 14.84% -13.87% 01.06.2007
балансиран 8.0073    7.9673    -1.66% 12.59% 15.08% -7.80% 01.06.2007
консервативен 10.9526    10.9253    0.73% 3.20% 8.80% 3.64% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.2098    1.1856    -1.11% 6.02% 4.79% 5.69% 18.09.2006
балансиран 1.0511    1.0406    -0.22% 3.10% 3.85% 2.96% 10.06.2008

 ▶  Брокерите се опася-
ват, че ще има нови сри-
вове на турската борса

N/A 13.1700 12.1754 8.5906
315.8495 N/A 12.1335 8.5611
317.4233 13.0596 N/A 8.5189
317.4233 13.0596 12.0737 N/A

Цена (НСА) на недистрибутивна единица клас А за 24.02.2010 г.

                                                               Pioneer Funds и Pioneer P.F.  
Pioneer Funds и 

Pioneer P.F.  
USD клас EUR клас 

Pioneer Funds - Aмерикански Фонд Пайъниър
Pioneer Funds - Акции от  евро Средиземноморския регион 

и Развиваща се Европа
Pioneer Funds - Японски акции 

Pioneer Funds - Акции на развиващи се пазари
Pioneer Funds - Акции Велик Китай 

Pioneer Funds - Акции от Тихоокеанския Район без Япония
Pioneer Funds - Европейски компании с малка капитализация  

Pioneer Funds - Американски компании със средна капитализация 
Pioneer Funds - Водещи Европейски Компании 

Pioneer Funds - Световни тенденции
Pioneer Funds - Облигации на развиващи се пазари 

Pioneer Funds - Американски Високодоходен
Pioneer Funds - Стратегически доход

Pioneer Funds - Eвропейски корпоративни облигации
Pioneer Funds - Европейски облигации

Pioneer Funds - Краткосрочен в щатски долари
Pioneer Funds - Краткосрочен в евро
Pioneer Funds - Глобален селективен

Pioneer P.F. - Eвро Защитен
Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен

Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен плюс
Pioneer P.F. - Глобален динамичен

Pioneer P.F. - Глобален прогресивен 
Pioneer Funds - Стоков Алфа

Pioneer Funds - Глобални Oблигации Агрегатен
Pioneer Funds - Европейски акции стойност

Pioneer Funds - Американски –ръст- проучвателен
Pioneer Funds - Глобален гъвкав

Pioneer Funds - Абсолютна доходност равновесен
Общо активи от директни продажби на Pioneer Funds и Pioneer 
P.F. в България (без продукт Авангард)

С условията за инвестиране в Pioneer Funds (Фондове “Пaйъниър”) и Pioneer P.F. (Пайъниър П.Ф.) 
можете да се запознаете  във всички клонове на УНИКРЕДИТ БУЛБАНК АД или на адрес www.
pioneerinvestments.cz/bg, УниКредит Булбанк АД създаде безплатната телефонна  линия 
0 800 14 000 (Телефонната линия е на цената на един градски разговор, независимо откъде 
се обаждате.). Предишните резултати от дейността на Фонда нямат по необходимост 
връзка с бъдещите резултати от тази дейност. Стойността на инвестициите и доходът 
от тях могат да се повишат, но и понижат без гаранция за печалба и при съществуването 
на риск за инвеститорите да не си възстановят пълния размер на вложените от тях 
средства. Инвестициите във Фонда не са гарантирани от гаранционен фонд, създаден от 
държавата, или с друг вид гаранция.

5,01 3,68

21,48 15,78
2,49 1,83
9,45 6,94
11,25 8,27
7,93 5,83
10,31 7,58
6,9 5,07
6,08 4,47
5,41 3,97
11,38 8,36
8,11 5,96
8,36 6,15
9,49 6,97
10,31 7,58
5,89 4,33
8,27 6,08
 47,06
 54,06
7,99 5,87
6,25 4,6
 44,04
 32,78
61,03 44,85
81,75 60,08
 64,22
92,48 67,96
84,96 62,44
 52,41

€ 76 047 387

24.02.2010 г.
156,45 155,68 154,92 154,54 152,63 152,63
11,58 11,53 11,47 11,44 11,30 11,30
79,96 79,57 79,18 78,79 77,63 77,63
98,33 97,86 97,38 96,90 95,47 95,47
725,23 721,71 718,19 714,67 704,11 704,11
155,90 155,16 154,42 153,68 148,48 148,48
74,81 74,45 74,09 73,73 71,93 71,93
144,64 143,95 143,25 142,56 139,08 139,08
273,82 272,52 271,21 269,91 260,78 260,78
166,89 166,09 165,30 164,50 158,94 158,94
209,78 208,78 207,78 206,78 199,79 199,79
75,89 75,53 75,17 74,81 72,28 72,28
224,41 223,34 222,27 221,20 213,72 213,72

За дата 25.02.2010 г.

Фон до ве, уп рав ля ва ни от  Клас  Валута Еми си он на стой ност  Цена при 
"Пайъниър Инвестмънтс Австрия" дя ло ви  (нет на стой ност на  об рат но из ку пу ва не
 еди ни ци  ак ти ви те на еди ни ца   (нетна стойност на 
   + так са за из да ва не) ак ти ви те на еди ни ца)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1095,49 1128,35

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло реинвестиращи

9.2006 9.1086 0.88% -6.95%

24 и 25.02.2010 г.

Взаимен фонд
Нетна стойност 
на активите на 

дял (НСАД)

Емисионна 
стойност  

(цена при покупка)

Цена при 
обратно 

изкупуване
Цени за 1 дял за 25/02/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,054806 € 1,075902 € 1,049532
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,856282 € 0,873408 € 0,852001

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,760348 € 0,775555 € 0,756546

Цените са валидни за поръчки, подадени на 22/02/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени за 1 дял за 26/02/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1.114421 лв. 1.114421 лв. 1.114421 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 26/02/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност за един дял 25.02.2010 г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел - Принсипал 1.0149 лв. 0,9998 лв. 1.0099 лв. 0,06 % 12,26 %

Сентинел - Рапид 1,1530 лв. 1,1530 лв. 0,64 % 3,85 %

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените са валидни за поръчки, подадени на 24 февруари 2010 г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

2.48
▶ процента от стой-
ността си загуби тур-
ският индекс ISE 100

ISE100
Пунктове

40000

46250

52500

58750

65000

25.02.109.02.1025.01.10

48330.55
-2.68%



Някога ги наричаха град-
ски коли - с известна доза 
подценяване. Някога мар-
кетинговият език искаше да 
ни подскаже, че тези коли 
са пригодни само за слънче-
вите летни дни, в които по-
важно е, че е слънчево, а не 
че ти замръзват ключалките, 
парното загрява бавно през 
зимата и че   страничният 
вятър влияе на стабилността 
на пътя.

Хечбек
Дните на това романтично 
минало свършиха. Компакт-
ните хечбек автомобили са 
популярни заради ниската 
си цена, универсален харак-

тер и категорично желание 
да бъдат полезни във всяка 
ситуация. Един от утвър-
дените играчи в този клас 
е Volkswagen Polo, чието 
последно поколение дебю-
тира на международните 
пазари през миналата годи-
на. За разлика от повечето 
свои конкуренти моделът от 
Волсфбург е пораснал над 
средните очаквания за своя 
сегмент. Новото Polo няма 
намерение да ви сюрпризира 
с някоя революционна функ-
ция, то просто иска да ви 
служи вярно. Това, изглеж-
да, е впечатлило и журито на 
конкурса Европейска кола 
на годината 2010, по време 

на който главният приз му 
беше присъден.

Екстериор
Стилистите на Volkswagen 
са се постарали да заличат 
скучноватия имидж на пре-
дишните версии на Polo и са 
създали нов екстериор с по-
силно излъчване. Начупени-
те форми на предните свет-
лини и новата радиаторна 
решетка следват наложената 
от спортния Scirocco линия 
и ненатрапчиво загатват за 
яростен характер. Новите 
стопове ще зарадват дълго-
годишните фенове на Polo. 
Макар и напълно осъвре-
менена, формата им силно 

напомня на тези от третото 
поколение на модела. Авто-
мобилът се предлага в десет 
различни цвята, но би било 
жалко да бъде поръчан в 
тъмен цвят, защото той ще 
прикрие всички интересни 
линии от новия дизайн, съз-
даден под прякото ръковод-
ство на Валтер де Силва.

Новото Polo не се страхува 
да опита от всичко и не може 
да бъде изненадано нито от 
павираните градски улички 
и правата магистрала, нито 
от остри завои. Разбира се, 
Volkswagen Polo няма пре-
тенциите да бъде спортист, 
но благодарение на стегна-
тото си окачване и директно 

управление ще се опита да 
ви позабавлява по завои-
те. Седалките са по-меки и 
по-удобни от предишните 
версии на модела, а ако има-
те нужда от допълнителна 
странична опора, ще трябва 
да изчакате автомобилното 
изложение в Женева, което 
ще се проведе от 4 до 14 
март. Тогава ще бъде пред-
ставена топверсията Polo 
GTI, която ще разполага със 
спортни седалки и 1.4-ли-
тров двигател с мощност 
180 к.с. 

Двигатели
Дотогава ще трябва да се 
задоволим с три дизелови и 

четири бензинови агрегата 
с мощност от 60 до 105 к.с. 
Мощността от 85 к.с. на 1.4-
литровия двигател не осигу-
рява достатъчна динамика за 
автоматичното превключ-
ване на последната седма 
предавка. За целта трябва да 
преминете на полуавтомати-
чен режим и да превключите 
ръчно. Това неминуемо ще 
ви накара да се замислите, 
че тази скоростна кутия се 
нуждае от по-мощен мотор 
и тук е просто излишна. 
Може би е така, но на седма 
предавка (макар и ръчно из-
брана) разходът пада с цели 
2 литра, така че си струва да 
помислите отново.

Отвъд наложените традиции

Скоростна кутия 
За пръв път седемсте-
пенната DSG скоростна 
кутия e монтирана във 
Volkswagen Golf TSI през 
2007 г. Използва два сухи 
съединителя, които ели-
минират характерното за 
автоматичните трансми-
сии прекъсване на тягата, 
когато се сменят предав-
ките. 

Новата генерация на Volkswagen Polo 
предизвиква еталоните

Новото GTI 
Зад съкращението GTI се 
крият стаените копнежи на 
всеки собственик на авто-
мобил Volkswagen. Копне-
жът към повече мощност 
в случая на Polo GTI се 
изразява в 1.4-литров бен-
зинов мотор с турбо и ком-
пресор, мощност от 180 
конски сили, комбинирани 
серийно със 7-степенна-

та DSG скоростна кутия. 
От 0 до 100 км/ч ускоре-
нието преминава за под 7 
секунди, а максималната 
скорост е 229 км/ч. За ста-
билността и ограничава-
нето на превъртането на 
предните колела се грижи 
специален диференциал, 
който осигурява сцепле-
ние при всякаква пътна 
настилка и всякакви напъ-
ни на шофьора.

АвтоПАРИ
Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872
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Журналист:

Драгомир Попов

Volkswagen Polo 1.4 MPI DSG
Двигател 4-цилиндров бензинов
Работен обем 1390 куб. см
Макс. въртящ момент 132 Нм (3800 об/мин)
Макс. мощност 85 к.с. (63 кВт)
Тегло 1104 кг
Трансмисия 7-степенна DSG
Ускорение 0-100 км/ч 11.9 сек
Макс. скорост 177 км/ч
Среден разход на 100 км (комбиниран) 5.8 л
Емисии СО2 на км 135 г
Цена 25 609 лв.



▶  Старият град е магнит за гостите на Пловдив

Превръщането на забележителностите на Пловдив в туристически            продукт не се удава на местната власт
Ще отгатне ли някой кол-
ко пари отделя Пловдив за 
стария си град през тази 
година? 300 000 лв. Кога-
то един град дава толкова 
пари, за да поддържа ар-
хитектурната си гордост, 
това значи, че или гор-
достта му е голяма и няма 
нужда от поддръжка, или 
просто сме оставили ста-
рите къщи на милостта на 
времето. Имаше моменти, 
когато разюзданият стро-
ителен напън проклина-
ше богатата история на 
Пловдив, щото „където и 
да копнеш - паметник на 
културата излиза”. С вре-
мето повечето от хората с 
пари, които инвестират в 

Пловдив не умее да печели     пари от историята 
на общинския фонд за 
туризъм (595 000 лв.!). С 
една дума, спокойно, пари 
има! Нещо повече, кметът 
публично заяви, че „ще 
падат глави”, ако сред-
ствата не бъдат усвоени. 
Същата тази лакърдия 
обаче беше закачена гор-
до и върху завода за от-
падъци преди 3 години. 
И тогава имаше пари, и 
тогава се рязаха ленти от 
две правителства после-
дователно, но работата 
там все още не е читава. 
Та затова, когато админи-
страцията каже, че финан-
сирането е осигурено, това 
много пъти означава, че 
пари има. И нищо повече.

Пловдив, проумяха, че ще 
пълнят хотелите и ресто-
рантите си точно защото в 
тях се намира по нещичко 
от духа на този стар град.
Трябваше ни сътресение, 
за да видят онези, които де-
лят бюджетната баница, че 
с малко пари няма да опа-
зим след нас Стария Плов-
див. И сътресението се 
случи. Падна къща. Падна 
си ей така - от старост. Каза 
се, че нито множеството й 
собственици я поглеждат, 
нито пък общината може 
да я събори. Ако община 
Пловдив сега има печени 
юристи, може да пледи-
рат в съда за придобива-
не на имота по давност.

Игра с цифри
След потреса на пловдив-
чани заради „самосруте-
ната сграда” (такъв е ад-
министративният термин) 
в Стария Пловдив и след 
оценката, че още поне 3 
може да я последват всеки 
момент, общината преце-
ни, че 300 000 лв. са, меко 
казано, малко дори за оз-
дравителна програма. И 
като се започна едно над-
даване! В прессъобщение 
кметът съобщи, че сумата 
може да достигне 900 000 
лв. В интервю замест-
ник-кметът по културата 
закръгли на 1.2 млн. лв., 
включвайки и неусвое-
ните от години средства 
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Общинските фирми 
излязоха на печалба

Регионално 
приложение
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atodorova@pari.bg
tel. 4395 847

Редактор:
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Пловдив може да стане 
световен гребен център

22-23

осребряването
Превръщането на исто-
рическите дадености на 
Пловдив в туристически 
продукт не се удава на 

местната власт. Ние може и 
да си се гордеем, че градът 
е един от петте най-стари 
поселения на Земята, които 
функционират от създава-

Дейността на компанията на територията на България 
се осъществява, чрез търговски офиси и 
производствени бази в Пловдив, София, Бургас, Свищов 
и Гоце Делчев. Централният склад в Пловдив се 
разпростира на 30 000 кв. м площ, половината от която 
закрита, и предлага над 250 различни вида метални 
продукти. В продуктовото разнообразие силно 
присъствие имат производствата на заварени мрежи и 
горещо валцовани профили – шини (10/3 до 25/4), 
квадрати (6x6 до 12x12), "L" и "Т" профили.   Хелиос 
Метал Център е сред най-големите търговци на 
арматурно желязо и важен производител на арматурни 
заготовки – надежден доставчик за редица строителни 
фирми.  Производствената единица с площ над 5000 кв. 
м, осигурява месечен капацитет от 2000 тона. 
Топ приоритет за компанията е производството на 
метални конструкции. 

Пловдив 4004,  бул. Александър Стамболийски 9 А, тел. централа: 032/67 02 17, 
търговски отдел: 032/ 67 49 08, е-mail: o�ce-plovdiv@hmcbg.com

Доказателство за високото качество на 
предлаганите услуги е участието ни в 

значими проекти: • Мол Пловдив • AIR Sofia 
• Летище Пловдив • Верига супермаркети 
“LIDL”  • Верига хипермаркети „Kaufland” 

• Бургас Плаза Мол • Мартинели • Магазини 
Мr.Bricolage  • Магазини Praktiker 

• Балканфарма • К-I Logistics • Марица Изток

ХЕЛИОС МЕТАЛ ЦЕНТЪР
Хелиос Метал Център е водеща компания в областта на производството и 
търговията със строителни стомани. Основана е през 1990 като събирателно 
дружество „Хелиос – Пловдив – Василев и Сие” и вече повече от 19 години 
компанията е активен участник на местния и на международни пазари. През 2006 г. 
вследствие бързите темпове на развитие и стремеж към модернизация 
събирателнотото дружество се разделя на две независими компании – едната от 
които е Хелиос Метал Център.

Хелиос Метал Център има установени 
дългосрочни бизнес отношения с ключови 
международни и български производители на 
стомани и големи търговски компании. Тези 
партньорства са гаранция за качество на 
предлаганите стомани, ритмично и точно 
подсигуряване на богата складова номенклатура 
и кратки срокове на доставка до клиента.  

WWW.HMCBG.COM
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▶  Старият град е магнит за гостите на Пловдив

От тринадесетте антични 
паметника с национално 
значение в Пловдив само 
един е „годен” за показва-
не - Одеонът. Това твърди 
археологът проф. Кисьов. 
И точно този Одеон е 
възстановен с пари от 
кипърската фондация 

Левентис. Питайте сега 
собствениците на хотел 
Тримонциум дали си 
струваше да запазят рим-
ската улица под сградата и 
да я включат в атракциите 
си. Отговорът е, че си е 
струвало до последната 
стотинка. 

Състояние

Само Одеонът е годен Последният оглед е 
правен преди година

Превръщането на забележителностите на Пловдив в туристически            продукт не се удава на местната власт

Над 100 къщи  
са в лошо  
състояние 
Старият Пловдив е уни-
кален градски комплекс, 
изграден от археологи-
чески обекти, музеи и 
галерии, старинни сгра-
ди, действащи храмове. 
Изключителният чар на 
Стария Пловдив се дължи 
на неговата възрожденска 
жилищна архитектура от 
XIX и началото на XX в. 

Състояние
В момента много от стари-
те къщи в комплекса се ру-
шат. Част от тях са опасни 
заради вероятността да се 
срутят. Последният оглед 
е правен точно преди го-
дина. При него е констати-
рано, че 90 къщи са в неу-
гледен вид, а 12 са в лошо 
състояние и са рискови. 
Оказва се, че в най-лошо 
състояние са имоти, кои-
то имат няколко собстве-
ници, защото те не могат 
да се разберат помежду 
си за поддръжката. Освен 
това голяма част от тях са 
в чужбина. От началото на 
2010 г. Старият Пловдив е 
на делегиран бюджет. От 
община Пловдив твърдят, 
че в момента се прави пас-
портизация на сградите. 

Собственост
Голяма част от Стария град 
е собственост на Пълдин 
Туринвест, в която освен 
общината дял има и пло-
вдивският бизнесмен Геор-
ги Гергов. От създаването 
на дружеството общината 
не е получила никакъв ди-
видент от публично-част-
ното дружество. В Пълдин 
Туринвест Гергов апорти-
ра имоти в курорта Слън-
чев ден край Варна и хотел 
Санкт Петербург в Плов-
див, а община Пловдив 
- атрактивни къщи в Ста-
рия град. След това чрез 
класическа схема за уве-
личаване на частния капи-
тал в Пълдин Туринвест 
Гергов придоби над 75% 
от смесеното дружество, 
а делът на общината се 
стопи до по-малко от 25%.

Пловдив не умее да печели     пари от историята 

нето си преди V-IV в. преди 
Христа. Пловдив е връст-
ник на Троя. Да. И какво 
от това, когато другите не 
го знаят? А и ние не умеем 

да го покажем достатъчно 
интересно и да спечелим 
слава и пари от това. Спо-
ред проф. Костадин Кисьов 
- дългогодишен директор 
на Археологическия музей 
в Пловдив, от 20 години 
нито едно правителство не 
е дало дори лев за разкопки. 

А тук наистина, където и 
да копнеш, излизат стари-
ни, годни да се превърнат в 
съблазнителна туристиче-
ска атракция. Разбира се, 
разкопки има. 

Повечето са нелегални 
и иманярски. Но на легал-
ните и неиманярските са 
помагали най-вече частни 
спонсори, както и общи-
ните в Пловдив и Карлово, 

Нищо че наблизо няма вода. 
Две капки гел от специалния 
почистващ продукт на Рефан 
с аромат на карибски лимон 
прави ръцете абсолютно 
чисти дори от бактерии. Това 
е удоволствие за сетивата не 
само с аромата на чисто, но 
и заради фините съставки, 
които подхранват кожата на 
ръцете, казва Антония Царе-
ва, козметолог на Рефан и 
ръководител на иновативни-
те проекти на компанията. 
Ето и нейните препоръки: 
- Къде се ползва? Гелът за 
чисти ръце е малко познат у 
нас. Може да се използва за 
изрядна хигиена в самоле-
ти, болници, на обществени 
места, включително и след 
измиване на ръцете. След 
него остават чисти ръце и 
мъртви бактерии. 
- Как се ползва? Капнете 
2-3 капки върху сухите ръце, 
разнесете старателно по дла-
ните и пръстите и оставете 
да изсъхне. Не е необходимо 
изплакване. 
- Колко почиства? Гелът за 
чисти ръце почиства кожа-
та в дълбочина. Той съдър-
жа триклозан и 65% алкохол 
заради дълбоко почистващи-
те им антибакте-риални свой-
ства.
- Ами ако кожата ми е 
суха? Спокойно, в гела за 
чисти ръце сме вложили 
още съставките Д-пантенол, 
който хидратира и кондици-
онира кожата на ръцете; eкс-
тракт гликолов от ружа, който 
също хидратира кожата, рас-
тителен глицерин за мекота 
и най-сетне микрокапсули с 
витамин А и С. 

Рефан се захвана с операция Чисти ръце

• Склад Пловдив, тел. 032/95-50-70, факс: 032/95-50-80, 
e-mail: sklad_pl@refan.net 
• Склад София, тел. 02/952-69-10, факс: 02/952-69-11, 
e-mail: refan_sofia@abv.bg 
• Склад В. Търново, тел./факс: 062/604-999, e-mail: skladvt@refan.net  

• Склад Варна, тел./факс: 052/69-70-50, e-mail: skladvn@refan.net
• Склад Бургас, тел./факс: 056/58-62-98, e-mail: sklad_bs@reafn.net
• Склад Централен, тел./факс: 032/904 763 e-mail: sales1@refan.net
тел./факс: 032/904 764 e-mail: sales3@refan.net
тел./факс: 032/904 765 e-mail: sales2@refan.net

Можете да изпратите вашите заявки на следните координати:

категоричен е професорът. 
Впрочем той е и пловдив-
ският Дон Кихот в битката 
за Панагюрското златно 
съкровище, което през 
1974 г. държавата тихичко 
„национализира”. Когато 
говорим за тази наша наци-
онална гордост, става дума 
и за пари. Музеят, който го 
притежава, е богат, защото 
изложбите на съкровищата 
на траките носят приходи. 
А Пловдив от 15 години не 
може да разшири и отвори 
нелошия си Археологиче-
ски музей, чието възстано-
вяване струва около 3 млн. 
лв. Проф. Кисьов обаче е 
категоричен, че 2010 г. ще 
бъде щастливата за пло-

вдивския Археологически 
музей, който най-сетне ще 
отвори врати.  

бизнесът
Големите компании от ту-
ристическия бранш са на-
ясно с ценността на Стария 
Пловдив. Както и на „раз-
стоянието” между историче-
ска ценност и туристически 
продукт. Може би кризата 
малко поохлади ентусиа-
зма им, но с дарени пари, 
материали и труд са възста-
новени църкви, осветени са 
сгради и забележителности. 
И най-важно - запазени са 
историята и духът на Града 
под тепетата. 

михаил ванчев

▶  античният театър в 
Пловдив

Цифра

15
▶ години вече Пловдив не може да открие своя археоло-
гически музей, за чиято реконструкция са необходими 
3 млн. лв.

Снимка Емилия коСтадинова
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Изложението Агра поощрява 
иновациите в земеделието

Шест български продукта 
и един холандски бяха от-
личени в Конкурса за ино-
вации, който се организира  
за втори път в рамките на 
Международната селскосто-
панска изложба Агра.  Кон-
курсът за иновации, в който 
тази година се състезаваха 
72 изделия, е инициатива 
на панаира с подкрепата на 
Министерството на земеде-
лието и храните. Връзката 
между науката и бизнеса е 
от изключително значение 
за възраждането на аграрния 
сектор в България, се казва в 
приветствието от министъра 
на земеделието Мирослав 
Найденов до изложителите. 

призьори
Наградата за български 
иновативен продукт беше 

присъдена на Мадара - Шу-
мен за прикачна комплектна 
дискова брана, серия KDB, 
а приза връчи заместник-
министърът на земеделие-
то  д-р Цветан Димитров, 
който беше и председател 
на журито. Той награди и  
Виссер-опора за картофо-
садачката Маратон Магнум 
(холандско производство), 
която фирмата представя 
на Агра 2010. Отличие има 
и екипът на Института по 
планинско животновъдство 
и земеделие в Троян за нови 
системи за хигиенен добив 
на мляко в малки и средни 
ферми и преработването му 
в мобилни мандри. Първият 
български сорт нектарина 
Гергана  заслужено ста-
на един от победителите в 
конкурса. 

Над 70 изделия се 
състезаваха в тазго-
дишния конкурс

Клиника Медикус Алфа 
Пловдив предлага ком-
плексна медицинска грижа и 
е сред водещите частни кли-
ники в България. Най-важна-
та ни цел е предоставяне 
на качествена медицинска 
грижа в максимално кратък 
срок. В работата си следваме 
принципите на професиона-
лизъм, коректност и разви-
тие. Изключително внима-
ние отделяме за асептиката 
в дейността ни и комфорта 
на  пациентите.

Денонощно при нас 
можете да получите  кон-
султации, изследвания и 
лечение по всички специал-
ности, включително спешни 
състояния, 3-Д скенер, 4-Д 
ехограф, доплер, мамогра-
фия, остеометрия, комплекс-
на лаборатория, ендоскопии, 
биопсии и др. 

Доболнично лечение 
на заболявания в области-
те гастроентерология, кар-
диология, ендокринология, 
нефрология, пулмология, 
ревматология, хематология, 
неврология, детски боле-
сти, УНГ и очни болести, 
психиатрия, фитотерапия 
и хомеопатия. Акушерство 
и гинекология. Лечение на 
стерилитет, инвитро проце-
дури. Съвременна дентална 
медицина без болка - вклю-
чително и с обща анесте-
зия. Ендодонтия, протети-
ка, пародонтология, лицево-
челюстна хирургия, имплан-
тология. Детска стоматоло-
гия - включително и с обща 
анестезия.

 Болнично лечение на 
заболявания в областите 
гастроентерология, карди-
ология, ендокринология, 
нефрология, пулмология, 

Медикус Алфа
професионализъм и коректност

Пловдив , ул.’’Велико Търново’’21, тел.: 032 634463, 624881
Моб.: 0892 20 20 23,  0892 20 20 24, email: medicusalpha@yahoo.com

www.medicusalpha.com

ревматология, хематология, 
неврология, детски болести.

Хирургия - обща висце-
рална и съдова хирургия. 
Лапароскопски и ендоскоп-
ски миниинвазивни опера-
ции.

Л и ц е в о - ч е л ю с т н а 
хирургия

Ортопедия и травмато-
логия, артроскопия, остео-
синтези

Оперативна гинекология 
- лапароскопски и хисте-
роскопски операции.

Пластична и естетична 
хирургия на лице, нос, шия, 
бюст, корем, крайници. УНГ 
операции.

Липосукция и липоскулпту-
ра. Лазерни естетични про-
цедури на кожата. Филъри, 

ботокс, мезотерапия.
Профилактични про-

грами:
Програма за редукция на 

наднормено тегло 
Програма за спиране на 

тютюнопушене
Anti-aging медицина - Про-

грама Дълголетие. (www.
antiaging-umg.com). 

Филиал на клиниката 
функционира в един от най-
красивите планински курор-
ти - Пампорово, където освен 
денонощна медицинска 
помощ предлагаме наблю-
дение и възстановяване на 
пациенти след оперативно 
лечение. Медикус Алфа Пам-
порово е особено подходящ 
и за повишаване на ефекта 
на нашите профилактични 

Медикус Алфа
професионализъм и коректност

качества
Методът за преработка на 
органични отпадъци, раз-
работен от Института по 
мелиорации и механизация, 
също се нареди сред при-

зьорите. Иновация, чийто 
ефект създателите оценяват 
на 3 млн. лв. годишно, е 
методиката за измерване 
на индивидуалната коагула-
ционна способност и твър-

дост на коагулума на мляко 
от крави, биволи и овце, 
съставена от екип на Земе-
делския институт в Стара 
Загора. С нея се подобряват 
качествата на преработено-

то мляко. Първенец стана и 
Националната асоциация за 
развъждане и селекция на 
порода Българска млечна, 
създала високопродуктив-
ни овце за мляко. 

▶ изложбата агра се стреми да възроди земеделския бизнес у нас               Снимка Емилия коСтадинова

Нерентабилните 
дружества ще бъдат 
приватизирани

Община Пловдив е собстве-
ник на 25 общински фирми, 
които през 2009 г. изне-
надващо се представиха с 
отличен финансов резултат. 
Брутната им печалба дос-
тигна 2.47 млн. лв. Най-
печеливши са здравните 
дружества, които са фор-
мирали основната част от 
печалбата. 

лидери
Номер едно тук е онкодис-
пансерът, който за 2009 
г. е имал приходи от над 
23 млн. лв., а годишни-
ят положителен резултат 
е 1.030 млн. лв. Бивша-
та Първа градска болни-
ца сега МБАЛ Св. Ми-
на, е с брутна печалба от  
218 000 лв., а МБАЛ Св. 

Общинските фирми в Пловдив 
с печалба от 2.47 млн. лв.  

308
▶ хил. лв. е печалбата на 
общинското дружество 
Чистота

Пантелеймон (бившата 
Втора градска болница) е 
с положителен финансов 
резултат от 247 хил. лв. В 
града няма поликлиника, 
която да е работила на за-
губа. ДКЦ 5 например има 
брутна печалба от 139 хил. 
лв. Единственото губещо 
здравно дружество в града 
е белодробната болница с 
492 000 лв. загуби. Освен 
здравните заведения пече-
ливше е и дружество Чис-
тота, което се занимава със 
сметосъбиране и почист-
ване на снега от градските 
улици през зимата. То е 
на второ място по размера 

на печалбата за 2009 г. с 
положителен резултат от 
308 хил. лв. 

приватизация
С част от губещите си ком-
пании - Ритон, Бъдеще и 
Битова техника - общината 
е решила да се раздели и ги 
е обявила за приватизация. 
В съобщение до медиите 
беше посочено, че добрите 
икономически резултати 
са следствие от затегнатата 
финансова дисциплина. За 
първи път общинските фир-
ми носят толкова голяма 
печалба за града. Впрочем 
общината не се е поскъпила 
и заплаща добре на своите 
мениджъри, като средните 
месечни заплати на дирек-
торите достигат 3000 лв. В 
онкодиспансера лекарските 
доходи са над 2000 лв., а 
на медицинските сестри са 
700-800 лв. 

михаил ванчев

▶ лечебните заведения в пловдив са сред печелившите общински дружества 
            Снимка БоБи тошЕв

Клиниката работи по договор с  НЗОК



Пловдив    клуб ПредПриемач    21    
Петък 26 февруари 2010  pari.bg

Промишлено бракониерство  
край пловдивските водоеми
Конфискувани  
са 48 дка рибарски 
мрежи

Всяка година конфискува-
ме бракониерски мрежи, 
които ще стигнат дори за 
един траулер, затова смя-
таме, че всъщност преси-
чаме незаконен промишлен 
улов на риба. Това каза д-р 
Нейчо Анев, директор на 
регионалното звено на Из-
пълнителната агенция по 
рибарство и аквакултури 
в Пловдив. Резултатите от 
тази контролна дейност на 
агенцията се измерват с 
конфискацията на 6 км мре-
жи с площ 48 хил. кв. м и 
55 задържани бракониери, 
на които са съставени 58 
акта. 

Проверки
Най-привлекателен за неза-
конен улов на риба е язовир 
Пясъчник край Пловдив, 
който е собственост на дър-
жавата. Затова имаме много 
добра съвместна работа и 
с други държавни служ-
би и дори с частни лица, 
доволен е д-р Анев. При 

проверките за бракониер-
ски мрежи и търговия с 
незаконно уловена риба се 
включват полицаи от Хи-
саря и Съединение, пред-
ставители на ДВСК, Дър-
жавната агенция по горите 
и дори пазачи от близки 
частни водоеми. За първи 

път през тази година слу-
жителите на регионалното 
звено на ИАРА е направило 
проверка на 3 януари. Логи-
ката на бракониерите е, че 
като минем веднъж, после 
с месеци няма да търсим 
мрежи, подсмихва се д-р 
Нейчо Анев. 

Да си поставиш цел за 
навлизане в нова проду-
ктова категория във висок 
ценови сегмент и постига-
не на пазарно лидерство 
само за няколко месеца, 
и то в разгара на криза-
та през 2009 г., звучи като 
сюжет за фантастичен 
филм. Има обаче примери, 
които доказват че и най-
предизвикателните цели 
могат да се превърнат в 
реалност. 

Когато хранителният 
холдинг „Белла България” 
решава да закупи семейна-
та фирма “Орехите-Г”, едно-
именната марка е позната 
основно на пазара в Добрич 
с характерните за региона 
традиционни вкусове. Нови-
ят собственик преоборудва 
предприятието, разработ-
ва специални рецептури и 
лансира новата продукция 
на българския пазар през 
юни 2009 г. 

В резултат на подходя-
що подбраното порфтолио, 
доброто качество на проду-
ктите и адекватната кому-
никационна стратегия за 
по-малко от година бран-
дът „Орехите” се превръ-
ща в една от предпочита-
ните марки сурово-сушени 
продукти в цялата страна, 
като става лидер в катего-
рията на луканките в сред-
ния ценови сегмент с 14,4% 
пазарен дял (по данни на 
GFK към 9.10.2009 г.). 

Пазарният пробив на „Орехите”

Сделка
„Решихме да придобием 

добричкото предприятие, 
тъй като „Белла България” 
не присъстваше единстве-
но в категорията на суро-
во-сушените продукти от 
месопреработвателния 
бранш. Заложихме на тен-
денцията през 2009 г., която 
показа, че потреблението 
на висококатегорийни про-
дукти не се повлиява отри-
цателно от кризата. Пред-
варителните ни анализи 
показаха, че от една страна 
това се дължи на преори-
ентацията на потребление-
то към луканкови колбаси в 

средния ценови сегмент за 
сметка на шпековите колба-
си като цяло, а от друга на 
факта, че таргетът на висо-
кокатегорийните месни про-
дукти не е засегнат от кри-
зисната ситуация в страна-
та”, коментира Мая Гераси-
мова, директор „Маркетинг” 
на „Белла България”.

База
Месопреработвателно 

предприятие „Орехите” е 
специализирано за произ-
водство на сурово-сушени 
и пушени колбаси, суро-
во-сушени деликатеси от 
нераздробено месо и трай-

ни варено-пушени колба-
си. Предприятието е пре-
минало успешно проверка 
за одобрение на свободно 
движение на стоки в стра-
ните-членки на Европейския 
съюз. 

Размерите на помещения-
та в двуетажното предпри-
ятие са определени с оглед 
разполагане на необходимо-
то технологично оборудване 
и свободното движение на 
вътрешнозаводския транс-
порт. Качеството и безопас-
ността на готовия продукт 
се гарантират от автомати-
чен мониторинг за следене 
на температура, влажност 

и pH. В производството е 
внедрен стандартът ISO 
22000:2005. 

Инвестиции
Добрите финансови резул-

тати на добричкото пред-
приятие през 2009 г. дават 
възможност на „Белла Бъл-
гария” да планира и извър-
ши сериозни инвестиции 
през тази година, които 
ще дадат възможност да се 
удвои капацитетът за про-
изводство на сурово-сушени 
продукти. 

Настоящите и предсто-
ящите инвестиции са свър-
зани, както с изграждане-
то на нови производствени 
площи, така и със закупува-
нето на високо технологич-
но оборудване от водещи 
инженерингови и машино-
строителни компании.

Портфолио
Под марката „Орехите” в 

момента се предлагат суро-
во-сушените продукти доб-
руджанска луканка, сушени-
ца и суджук. Предстои пус-
кането на пазара на нови 
три продукта – амбарица, 
Петрохан и сръбска надени-
ца. сурово-сушените проду-
кти “Орехите” са създадени 
по традиционни български 
рецепти с амбицията да се 
наложат като еталон в кате-
горията. В производството 
им се влага само високока-
чествено охладено месо. 

Комуникация
При налагането на „Оре-

хите” брандът следва потре-
бителски ориентирана стра-
тегия. Всяка нова рецептура 
се разработва след проуч-
ване на вкусовите предпо-
читания на консуматорите 
и традициите за приготвя-
не на съответния продукт. 
Изключително внимание се 
отделя и на създаването на 
подходящо комуникационно 
послание за лансирането на 
продуктите. 

Посланието е съобразено 
с нагласите на потребите-
лите и техните ценности и 
начин на живот. адекват-
ността му намира израз в 
успешния рекламен клип 
на „Добруджанска луканка 
„Орехите”. Идеята за него 
идва от наименованието на 
предприятието, което се 
свързва с близката до него 
орехова гора и старият орех 
до самия вход на сградата. 

Клипът е доказателство, 
че когато едно рекламно 
послание е улучило право 
в десетката, пътят към сър-
цето на потребителя е кра-
тък, а лансирането на нова 
марка се превръща в бърз 
пазарен пробив. Прием-
ствеността, традициите и 
автентичният вкус на ста-
рите рецептури допадат на 
българите, които само за 
няколко месеца прибавиха 
марката към своя списък от 
разпознаваеми брандове.

Защита
За два месеца обаче хората 
от ИАРА са извадили над 
2 км мрежи с площ близо 
17 хил. кв. м. Последният 
случай е с дънни мрежи до 
самата язовирна стена, край 
която има пълна забрана за 
ловене заради рисковете за 
хората. Изглежда, че мре-
жите бяха поставени много 
скоро, защото в тях имаше 
40 кг риба, която ние пода-
рихме на дома за стари хора 
в близкото село Старосел, 
казва д-р Анев. 

Искаме да покажем, че 
държавата може да защи-
тава интересите си и че 
язовир Пясъчник не е без-
стопанствен, категоричен е 
той. Директорът на ИАРА 
- Пловдив смята, че хората, 
които се занимават с този 
вид незаконна дейност, ин-
вестират в нея значителни 
средства. Стойността на 
конфискуваните само през 
тази година мрежи като 
нови е над 50 000 лв. Това 
е цена, която е непоносима 
за джоба на „редовия” бра-
кониер, категоричен е д-р 
Нейчо Анев. 

михаил ванчев  

▶ агенцията по аквакултури е успяла да пресече де-
сетки случаи на търговия с незаконно уловена риба 

Снимки БоБи Тошев 

▶50 хил. лв. е стойността на конфискуваните край 
пловдивските водоеми рибарски мрежи



Воден парк прави Пловдив      световен гребен център
Напоследък особено акту-
ална е темата за изграж-
дането на втори гребен 
канал в Града под тепета-
та. Основен неин двигател 
е Иван Попов - бизнес-
мен, гребец, доскорошен 
вицепрезидент на Бъл-
гарската федерация по 
гребане. Олимпийският 
гребен канал е прекрасно 
съоръжение, което може 
да функционира само по 
себе си. Но много привле-
кателна е идеята успоред-
но до него да се построи 
по-скромно като качества 

и многократно по-евтино 
двукилометрово трасе, 
което през цялата година 
да служи като воден парк 
за пловдивчани, а в дни 
на състезания да е място 
за загряване на състеза-
телите, пояснява Попов.  

Архитекти
Идейният проект на този 
воден парк е разработен 
от двама пловдивски ар-
хитекти - Илко Николов 
и Невен Митев. Той е го-
тов и е одобрен от един от 
най-добрите световни екс-

перти по гребни канали - 
олимпийската шампионка 
Светла Оцетова. От гледна 
точка на гребците това е 
съпътстващо трасе, кое-
то ще подпомага големия 
канал при провеждане на 
големи европейски и све-
товни първенства - това си 
е техническо изискване. 
От него състезателите ще 
подхождат към старта, без 
да пречат на състезанието, 
ще загряват и ще разпускат 
по това трасе. Сега всичко 
става на големия гребен 
канал, където при състеза-

Освен за спорт трасето ще се 
използва и за отдих

ния правим 6 коридора, а за 
седмия казваме, че е място 
за загряване и захождане 
към старта. Но това е ком-
промис. Когато построим 
новото трасе, Пловдив ще 
притежава един „тих” ка-
нал без силни ветрове и с 
много дълъг сезон за гре-
бане - от началото на ап-
рил до края на октомври. 

Възможност
Попов е убеден обаче, че 
през 99% от времето това 
ще е място за отдих. Тра-
сето е удобно точно за 
отдих, защото ще е плит-
ко, ще има възможност и 
обикновени хора да си взе-
мат лодка или водно коле-
ло, за да си доставят греб-
ни удоволствия. вероятно ▶ Иван Попов е основният                                       двигател на идеята за нов гребен канал
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Търговската гимназия в 
Пловдив чества своята 
100-годишнина. Сградата 
за елитното училище в 
Града под тепетата се е 
преборила за съществува-
нето си с няколко проекта. 
Според владимир Балчев, 
специалист от Държав-

ния архив в Пловдив, за 
строеж на това място са 
се борили два проекта 
- за железопътна гара и за 
съдебна палата. Надделява 
обаче идеята на местните 
индустриалци, които ре-
шават тук, до взривеното 
за павета Марково тепе, 

да се построи училище 
за икономисти. Новата 
сграда е построена с 
банков заем, отпуснат 
от Популярна банка на 
Пловдивската търговско-
индустриална камара. До-
пълнително финансиране 
на проекта, изработен от 

архитектите Попов и Нан-
чев, било направено и чрез 
дарителство от фонда на 
Стефан Обрейков и други 
големи спомоществова-
тели. И така през 1928 г. 
Търговската гимназия се 
нанася в новия си дом, 
където е и до днес. 

Традиция
вече век Търговската гимназия подготвя икономисти

Снимки михаил ВанчеВ

6
▶ млн. лв. са са необхо-
дими за изграждането 
на новото съоръжение в 
Града на тепетата

ще има влек за водни ски, 
възможно е да се направи 
график и за водни джето-
ве. И нещо, което тук, в 
Пловдив не подценяваме 
- водното огледало на но-
вото трасе ще дава про-
хлада през лятото. Който е 
идвал в Пловдив през юли, 
август и септември, ще 
разбере за какво говоря. 

Компанията ще раз-
шири позициите си в 
градския транспорт 
на Пловдив и Пазар-
джик

Ако конкурсите за об-
служване на градските 
линии в Пловдив, Па-
зарджик и Хисаря бяха 
обикновено състезание 
между автобуси, тогава с 
новите си машини Хеброс 
бус ООД просто щеше да 
отвее конкурентите си. 
Конкурсите обаче имат и 
други параметри, които 
дават шанс дори на по-
слабички “състезатели” 
да заработят нещо от 
превоз на пътници, но не 
и да направят градския 
транспорт по-съвреме-

нен, казва инж. Веселин 
Дошков,  управител на 
най-голямата транспорт-
на компания в Южна 
България. Подготовка-
та  за тези “състезания” 
му струва 1.8 млн. EUR 
кредит от Европейската 
банка, с които бяха заку-
пени 30 нови автобуса от 
марката Ирис бус (Иве-
ко). За инж. Дошков това 
са добре вложени пари, 
които му носят конку-
рентни предимства, а 
за хората от региона - 
предимството да пътуват 
удобно в климатизирани 
автобуси на разумни це-
ни, при това без да се 
замърсяват градовете с 
изгорели газове. Защо-
то по-голямата част от 

2010 ще бъде най-успешната 
година за Хеброс бус ООД

тези съвременни машини 
горят метан и отделят 
вода. 

Експанзия 
От шест месеца 70% от 

градските линии и на Па-
зарджик ги обслужваме 
ние, макар договорът ни 
да е временен, гордее се 
с постижението си инж. 
Веселин Дошков. Пазар-
джик е градът на него-
вия основен конкурент и 
заемането на позиции в 
него, изглежда, носи на 
пловдивския предпри-
емач не само приходи, 
но и моралното удовлет-
ворение, че Хеброс бус 
ООД има по-добра стра-
тегия за развитие и стои 
по-стабилно на пазара. 
Въпросът с обновяването 
на градския транспорт 
обаче има друга страна - 
доколко всеки град може 
да си позволи качествена 
услуга. Разчетите на ком-
панията ми показват, че 
дори Пловдив не може 
да си позволи 100-про-
центов абсолютно нов 
автобусен парк, обяснява 
предприемачът. Транс-
портните оператори мо-
гат да обслужват задъл-

жения по привлечени 
средства - кредити и ли-
зинги - за не повече от 
50-60% от автобусния си 
парк. Средната възраст 
на автобусния парк на 
Хеброс бус ООД следва 
да бъде 6-6.5 години, за 
да мога да издържа на 
сериозните кредитни и 
лизингови ангажименти, 
обяснява Веселин Дош-
ков.

 
Пътниците 
По време на криза част 

от хората, които са се во-
зели на леките си коли, 
се качват в автобусите 
на градския транспорт. 
Но има и такива, които 
тръгват пеша. Спадът на 
потреблението на град-
ските транспортни линии 
през 2009 и в началото 
на 2010   г. е около 10%, 
казва Веселин Дошков. 
За съжаление законът 
спъва развитието на 
градските транспортни 
линии на Пловдив, защо-
то административно Го-
лям Пловдив е разделен 
между няколко общини 
и градските линии не 
може да достигнат до 
предприятията от нови-

те промишлени зони. 
Зле за хората, работещи 
там, зле и за превозва-
чите. Някои от фирмите 
решават самостоятелно 
този проблем чрез така 
наречения специализи-
ран превоз, обяснява 
управителят на Хеброс 
бус ООД.

 
Добра година 
Ако Пловдив приеме 

по-строги условия към 
превозвачите в градския 
транспорт, Хеброс бус 
ООД ще направи много 
по-големи обороти. Е, 
политическата ситуация 
в града е такава, че ком-
панията най-вероятно 
ще се задоволи “само” с 

едно увеличение от 20% 
на обслужваните линии. 
В Пазарджик Хеброс бус 
също ще докаже въз-
можностите си и вероят-
но временните договори 
за градските линии ще 
станат постоянни. Така 
че на криза - като на 
криза: едни губят по-
зиции, Хеброс бус ООД 
придобива нови. Защото 
компанията очевидно 
се е готвила отдавна за 
този момент.

Пловдив
бул. Македония 1

Автогара Родопи, ет. 2
тел.:032/657811

тел./факс:032/657812
e-mail:office@hebrosbus.com

 www.hebrusbus.com
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Анализатори смятат, че 
пазарът на молове бавно 
ще се засилва през 2010 
г. Пример за търговски 
център, който макар и с 
известно забавяне, ще бъде 
реализиран тази година, 
е Markovo Tepe Mall в 
Пловдив на инвеститора 

Мелина ООД. По данни на 
консултантската компания 
Фортън грубият строеж 
на мола е завършен и в 
момента се извършват до-
вършителни работи. Цен-
търът ще бъде открит през 
септември 2010 г. Над 60% 
от площите са усвоени, а 

за останалите се преговаря 
с конкретни наематели. За 
част от тях магазинът им в 
мола ще бъде първи за гра-
да. Към момента договор за 
отдаване под наем с мола 
са сключили супермаркет 
Билла, център за забавле-
ния на площ над 2000 кв. м. 

Инвестиция
Пловдив с нов мол през септември60

▶ процента от площи-
те на новия търговски 
обект  вече са  
наети. Наемите в мола 
варират между 15 и  
60 EUR на кв. м за мага-
зините 

▶ иван Попов е основният                                       двигател на идеята за нов гребен канал

А през зимата водата ще 
се смъкне до 20 см, така 
че ако хванат студове, тра-
сето да замръзне и да ста-
не естествена пързалка. 
Съоръжението ще бъде  
собственост на община 
Пловдив. Сега има едно 
висящо дело за големия 
гребен канал, който през 
мандата на областния 
управител Гьока Хаджи-
петров е актуван в полза 
н държавата. Юристи-
те ни смятат, че шансът 
Пловдив да си възвърне 
и да си запази собстве-
ността е много голяма.

Стъпки
След идейния проект след-
ва чисто административна 
стъпка, която вече е направе-

на. Кметът издаде през яну-
ари заповед за техническо 
задание, което е мотивирал 
така: „гребният олимпий-
ски канал да се превърне в 
световен център на гребни 
спортове, както и изкустве-
но създадена зона за отдих и 
развлечение на гражданите”. 

След това проектът тряб-
ва да бъде одобрен от раз-
лични технически служби 
и особено от еколозите. Ус-
поредно с това ще правим 
усилия да запознаем плов-
дивчани с проекта, искаме 
да чуем тяхното мнение, 
техните „за” и „против” 
подобно съоръжение. 

Защото какъв е смисълът 
да строим нещо, което няма 
да хареса на хората. Аз съм 
убеден обаче, че пловдивча-

ни ще си го харесат, вижте 
сега как е на гребния канал 
- пълно е с хора, които ти-
чат, разхождат се, карат 
ролери и велосипеди. Е, 

сега ще могат да карат и 
лодки. А пък дано така да 
се запалят и за гребните 
спортове.

 михаил ванчев

КЦМ АД
4009 Пловдив

ул. Асеновградско 
шосе 

тел. 032 62 35 41
факс: 032 62 35 70 

www.kcm.bg

   Българският резерв от инвестиционно злато 
носи щемпел КЦМ и има чистота четири деветки 
след десетичния знак. То е рафинирано и отлято 
на 12-килограмови кюлчета в предприятието за 
производство на благородни метали към групата 
КЦМ 2000 АД. Компанията е и най-големият 
производител на сребро с банкова чистота, както 
и изделия от благородни метали - прокати, 
монетни заготовки, стоматологични продукти. 
   Международните пазари са отворени и без 
ограничения търгуват с благородните метали, 
произвеждани тук. Те се котират на Лондонската 
метална борса, както и на борсите в Дубай и 
Истанбул. Златните кюлчета с тегла от 50 г, 100 г, 
1000 г, 12 000 г са освободени от ДДС. В момента 
кюлче от 12 кг струва около половин милион лева. 
През последните две години групата КЦМ 2000 АД 
е инвестирала 1.8 млн. лв. в инсталации за 
преработка на златосъдържащи местни суровини 
и за специализирана техника за контрол на 
чистотата на металите. 

Инвестиционното злато на 
България носи щемпел КЦМ

ългарският резерв от инвестиционно злато 
щемпел КЦМ и има чистота четири деветки 
десетичния знак. То е рафинирано и отлято 

2-килограмови кюлчета в предприятието за 
зводство на благородни метали към групата 
2000 АД. Компанията е и най-големият 

зводител на сребро с банкова чистота, както
зделия от благородни метали - прокати,
тни заготовки, стоматологични продукти.

Международните пазари са отворени и без 
ничения търгуват с благородните метали,
звеждани тук. Те се котират на Лондонската 
лна борса, както и на борсите в Дубай и
нбул. Златните кюлчета с тегла от 50 г, 100 г, 
г, 12 000 г са освободени от ДДС. В момента 
е от 12 кг струва около половин милион лева. 
последните две години групата КЦМ 2000 АД 

нвестирала 1.8 млн. лв. в инсталации за 
аботка на златосъдържащи местни суровини 
 специализирана техника за контрол на 

отата на металите. 

вестиционното злато на 
лгария носи щемпел КЦМ

Новите
продукти 
са тези, които 
дадоха тласък 
срещу кризисни-
те проблеми на 
пазара. За пър-
ви път през 2009 
година Захарен 
комбинат Плов-
див АД стъпи на 
пазара на здра-
вословните храни във всички 
сегменти и вече се чувства 
добре на него. Най-същест-
веното за новите продукти е, 
че захарта в тях е заменена с 

Сладка формула срещу криза: 
1/2 традиция + 1/2 иновации

Годината 2009-та се оказа добра за бизнес. В това са убедени 
едни от лидерите в производството на бисквити и сладости в 
България Захарен комбинат Пловдив АД. Техните бизнес резул-
тати са категорични: 1 процента ръст в обема на продажбите и 6 
процента ръст в оборот. Как го постигат? “Сладката формула” на 
техния резултат е: качествено традиционно производство плюс 
заемане на нови позиции на пазара на здравословните  храни. 
За последната година и половина предпиятието е  инвестирало 
в две нови производствени линии – за бисквити и за лети кара-
мелажни бонбони.

нискокалориен природен про-
дукт изомалт. При бисквитите 
“Acai berry” /Асай бери/ има и 
добавка от най-добрия приро-
ден антиксидант, който освен 
всичко друго топи и мазнини. 

Традицията
Пазарът на сладости обаче си харесва и 
традиционните бонбони и бисквити на  
Захарен комбинат Пловдив АД. Затова 
продажбите на шоколадовите бонбони 
“Амфора”, “Тримнциум”, Чаени бискви-
ти, бисквити “Сюрприз”,  вафли Марица 
и кармелажни бонбони “Бонбонленд” 
и “Дропс” през 2009 година са много 
добри. 

www.crystalbg.com

Финансиране
Търсят се 
европейски пари

 ▶  Проучили сме възмож-
ностите за финансиране 
на такива обществени 
водни паркове от програ-
ми на ЕС. Но основният 
инициатор, основният 
играч в идеята е община 
Пловдив и аз съм много 
доволен от начина, по 
който администрацията 

се зае за работа и напра-
ви проекта свой приори-
тет, твърди Попов. Спо-
ред него стойността на 
изготвянето на проекта 
е напълно по силите на 
общината. А  стойност-
та на водния парк по най-
скромни изчисления може 
да бъде 5-6 млн. лв. Само-
то строителство при 
осигурено финансиране ще 
може да приключи за около 
4 месеца през периода 
декември - март. 



Трето измерение 
Кината в Щатите 
слагат дигитални 
екрани
Холивудските студиа и голе-
мите вериги кина в САЩ 
ще успеят да осигурят дъл-
гоочакваното финансира-
не от около 650 млн. USD, 
за да направят екраните си 
дигитални. Подготовката 
започна още през октомври 
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Автентичност
Ван Гог е автор 
на необичайна 
картина 
Автентичността на кар-
тина на Ван Гог, дълги 
години смятана за фалши-
фикат, беше потвърдена 
от експерти. Произведе-
нието Le Blute-Fin Mill 
беше изложено преди дни 
в Museum de Fundatie в 

холандския град Зволе. 
Експертите са били оза-
дачени от необичайните 
за импресиониста големи 
човешки фигури. Ярки-
те цветове обаче, както и 
използваните пигменти, 
са типични за него. Карти-
ната е рисувана през 1886 
г., когато Ван Гог е живеел 
в Париж. Собственикът 
на платното платил за нея 
и още една картина общо 
2000 EUR през 1975 г.

 Решат ли хората веднъж, че 
си особняк, ако ще и три-

лиони долари да изкараш, пак си 
оставаш особняк

Карма

 Тим Бъртън, режисьор

Туризъм
Повече 
посетители в 
парковете в САЩ  
Десет милиона души пове-
че са посетили национал-
ните паркове в САЩ мина-
лата година, отколкото 
през 2008 г. Общо 285 млн. 
туристи са разгледали при-
родните забележително-
сти. Рекордът от 287.2 млн. 

души през 1987 г. обаче 
все още остава ненад-
минат. На първо място 
по популярност е паркът 
Грейт Смоуки Маунтинс с 
9.5 млн. посетители, след-
ван от Големия каньон. 
Сред причините за повече-
то туристи са били трите 
безплатни уикенда, по-
евтиният бензин, както 
и силното евро спрямо 
долара, което е увеличило 
европейските туристи.

2008 г., но кризата отло-
жи плановете. Финанси-
рането включва 445 млн. 
USD дълг и 215 млн. USD 
дялово участие. В момен-
та в САЩ има около 40 
хил. киноекрана, от които 
дигитални са 7600. Прео-
борудването на един екран 
струва около 70 хил. USD. 
Модата на триизмерни 
филми напоследък заси-
ли нуждата от съвременно 
оборудване.

Австралийският милиардер 
Кери Стоукс засили контро-
ла си върху медийната група 
Seven Network, след като 
оглавяваната от него пуб-
лична компания се съгласи 
да придобие непубличното 
му дружество за минна и 
строителна техника WesTrac 
Holdings за 1 млрд. AUD (900 
млн. USD). Делът на Стоукс в 
обединената компания, ко-
ято ще се казва Seven Group 
Holdings, ще се увеличи от 
48 на 68%, след като му бъдат 
издадени акции в замяна на 
WesTrac. След съобщение-
то за предстоящата сделка 

акциите на медийната ком-
пания удариха 11-месечно 
дъно. Анализатори коменти-
рат, че много инвеститори 
се притесняват от изкривя-
ването на собствеността към 
един акционер.

Обединението
В резултат на сделката Seven 
ще се превърне от компания 
с по-малко от 100 млн. AUD 
приходи в бизнес с 2.8 млрд. 
AUD продажби. Бъдещата 
компания ще обедини до-
ставчиците на Caterpillar в 
два австралийски щата и 
в Североизточен Китай с 

миноритарни дялове в най-
гледаната телевизия и вто-
рия по големина издател на 
списания в Австралия, както 
и с вестници и платени те-
левизии.

В съобщението на Seven 
се посочва, че директорите 
са направили задълбочен 
анализ на медийния и те-
лекомуникационния пазар 
и са стигнали до извода, че 
възможностите за увелича-
ване стойността на компа-
нията са ограничени. Слива-
нето ще превърне Seven от 
инвестиционна компания 
в част от група с дейности 

с обещаващ потенциал за 
растеж. Акционерите се оча-
ква окончателно да одобрят 
сделката на събрание в сре-
дата на април.

Резултати
Печалбата на Seven за пери-
ода юли - декември 2009 г. 
скочи 25 пъти до 509 млн. 
AUD от 20 млн. AUD година 
по-рано. Рязкото увеличение 
се дължеше на преоценки и 
покачване на стойността на 
инвестиции на компанията. 
Приходите за периода спад-
наха до 43.8 млн. AUD от 73.2 
млн. AUD година по-рано.

Цената от 8.70 AUD на ак-
ция определя стойността 
на WestTrac на 1 млрд. AUD. 
Seven ще поеме и около 1 
млрд. AUD дългове на компа-
нията. Директорът й Питър 
Гемъл ще бъде главен изпъл-
нителен директор на новото 
дружество.

Възход
Шестдесет и девет годиш-
ният Стоукс е девети по бо-
гатство в Австралия. Според 
сп. Forbes състоянието му 
се оценява на 1 млрд. USD. 
В интервю от 2008 г. той 
разказва, че бил осиновен 

на 3 години, страдал от дис-
лексия и на 15 години спял 
по улиците. Богатството си 
започнал да трупа от инвес-
тиции в имоти.

През 2006 г. продава поч-
ти половината си медийни 
активи на нюйоркската гру-
па за дялови инвестиции 
Kohlberg Kravis Roberts за 3.2 
млрд. AUD, като се възползва 
от скорошни промени в авс-
тралийското законодателс-
тво. Оттогава насам Seven е 
придобила миноритарни дя-
лове в Consolidated Media и 
West Australian Newspapers 
Holdings. 

Медии и техника се  
срещат в Seven
Сливане връща 
контрола върху групата 
на австралийския магнат 
Кери Стоукс
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